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michalek@@2022michalek@@20                                                                                  PROJEKT
PROTOKÓŁ NR XLIX/23

XLIX SESJI ZWYCZAJNEJ 
RADY GMINY ZIELONKI KADENCJI 2018-2023

Z DNIA 20 KWIETNIA 2023 ROKU

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Zielonki (ul. Krakowskie Przedmieście 116, 32-087
Zielonki) oraz w trybie zdalnym (za pomocą środków komunikacji elektronicznej) tj. trybie hybrydowym.
Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Zielonki  Mirosław  Golanko.  Protokół  sporządziła
Beata Przybycień,  starszy specjalista.  W obradach uczestniczyli:  wg list  obecności (listy obecności są
załącznikami do niniejszego protokołu). Obrady rozpoczęto 20 kwietnia 2023 r. o godz. 9:00, a zakoń-
czono o godz. 12:57 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.
1. Otwarcie XLIX sesji Rady Gminy Zielonki.
Przewodniczący M. Golanko powitał wszystkich przybyłych na obrady, w szczególności gości   Komen-
danta Powiatowego Policji w Krakowie Pana Jacka Cholewę, Komendanta Komisariatu Policji w Zie-
lonkach Pana Adama Kwapińskiego, Komendanta Straży Gminnej w Gminie Zielonki Panią Anetę Rosół
zatrudnioną na kierowniczym stanowisku urzędniczym. Przewodniczący poinformował, że w sesji dodat-
kowo weźmie udział Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie Pani Małgorzata
Sikora. Przewodniczący stwierdził kworum i prawomocność do podejmowania uchwał, po czym otworzył
XLIX sesję Rady Gminy Zielonki kadencji 2018-2023. 
2. Ustalenie porządku obrad.
Przewodniczący M. Golanko odczytał proponowany porządek obrad:
3. Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Zielonkach o stanie porządku i bezpieczeństwa publicz-
nego w rejonie służbowym Komisariatu za 2022 rok. Wystąpienie zaproszonych gości.
4. Informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w zakresie projektowania i realizacji
inwestycji suchych zbiorników przeciwpowodziowych: Zielonki-Pękowice, Garlica Murowana, Węgrzce
oraz  bieżącego utrzymania  i  porządkowania  istniejących cieków wodnych na  terenie  gminy Zielonki.
Wystąpienie zaproszonych gości. 
5. Sprawozdania z prac komisji.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bibicach;
2)  wyrażenia  woli  przejęcia  zadania  publicznego  od  Województwa  Małopolskiego  w  zakresie  drogi
wojewódzkiej  nr  794 w gminie  Zielonki  w 2023 r.  oraz udzielenia  pomocy rzeczowej  Województwu
Małopolskiemu;
3) przekazania wniosków według właściwości.
7. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym.
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski radnych.
9. Zamknięcie sesji.
Przewodniczący M. Golanko zapytał, czy są uwagi do porządku obrad, wobec ich braku zarządził głoso-
wanie.
Głosowano w sprawie:
Ustalenie porządku obrad
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
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ZA (19) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko,
Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena
Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska,
Dariusz Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (2) Renata Kosno, Romana Toft
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
Ad 3. Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Zielonkach o stanie porządku i bezpieczeń-
stwa publicznego w rejonie służbowym Komisariatu za 2022 rok. Wystąpienie zaproszonych gości. 
Pan Jacek Cholewa poinformował, że od 6 lutego br. pełni obowiązki Komendanta Powiatowego Policji
w Krakowie. Przez okres 22 lat zajmował się przestępczością kryminalną w Komendzie Miejskiej Policji
w Krakowie. Wyraził podziękowania za wkład materialny kierowany do komendy w formie służb płatnych
oraz zakupu radiowozu. Podkreślił,  że jest to pomoc nieoceniona, bowiem wzmacnia tabor i  zwiększa
bezpieczeństwo.  Komendant  pozostaje  otwarty  na  współpracę,  sugestie  i  chęci  omówienia  spraw,  by
wspólnie dbać o gminę, podsumował policja ma wiedzę w jaki sposób to zrobić, gmina ma wiedzę co
można poprawić.  Sprawozdanie  przedłoży podkom. Adam Kwapiński  Komendant  Komisariatu  Policji
w Zielonkach. „Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Zielonkach oraz informacji o stanie
porządku i bezpieczeństwa publicznego w rejonie służbowym Komisariatu Policji w Zielonkach za 2022
rok”, stanowi załącznik do protokołu.  Komendant A. Kwapiński przedłożył również informację o dyżu-
rujących dzielnicowych na terenie gminy Zielonki, stanowiący załącznik do protokołu.  Radna M. Listoś
wyraziła podziękowania dla pana Komendanta, pana Głowackiego i całego zespołu. Podkreśliła, że kon-
takt jest częsty, telefon, odbierany jest o każdej porze i podejmowana jest interwencja.  Radny K. Gaweł
powiedział, że w dniu wczorajszym miał okazję poznać dzielnicowego, który rozpoczął pracę od spotkania
z  sołtysem  i  interesował  się  szczegółowo  problemami  w  miejscowości.  Zwrócił  uwagę  na  nowe
niepokojące zjawisko w Trojanowicach z zamieszkującymi Gruzinami,  Azerami i  in.  Narodowościami
świadczącymi usługi przewozowe. Niestety radny obserwuje duże problemy z ich działalnością, w tym
handel  narkotykami.  Wójt wyraził  podziękowania  Komendantom  za  współpracę  z  urzędem,  w
szczególności  Referatem Niskiej  Emisji  i  Odpadów i  Referatem Gospodarki  Komunalnej  w  zakresie
płatnych patroli.  W ramach zmniejszania niskiej  emisji  w zimie odbyło się  kilkaset  kontroli  nalotami
dronów. Cieszy fakt zwiększenia etatów w komisariacie przez komendanta powiatowego. Odniósł się do
podanej  w  sprawozdaniu  liczby  mieszkańców  23  tysiące  w  roku  2021,  natomiast  według  Urzędu
Statystycznego w gminie zamieszkiwało 27 tysięcy. Ważna dana, ponieważ wielkość populacji wpływa na
podział  etatów,  a  działać  trzeba  tak,  aby  było  bezpiecznie.  Dodał,  że  permanentne  jest  oczekiwanie
mieszkańców w zakresie kontroli prędkości pojazdów w każdym sołectwie. To jest priorytet dla płatnych
służb,  drastycznie  trzeba wyeliminować liczbę kierujących po spożyciu  alkoholu.  Na ile  gmina może
pomóc, na tyle stara się współdziałać, chociaż środki są coraz mniejsze. Udało się wyasygnować środki
finansowe na ten radiowóz, dzięki poparciu inicjatywy przez radnych. Wyraził wójt podziękowania za
pracę, której nie widać namacalnie tj. praca psychologiczna, to interwencje w ramach współdziałania z
Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, ze szkołami, zwłaszcza po okresie pandemii obserwowany jest
rosnący  poziom  problemów  psychologicznych,  pedagogicznych,  też  przemocy  w  rodzinach,  również
bezpieczeństwo w internecie. Komendant A. Kwapiński powiedział, że w interwencji w Trojanowicach nie
ujawniono narkotyków, natomiast cudzoziemcy dokonują kradzieży paliwa na stacjach paliw na terenie
gminy i Krakowa. Dwóch obywateli Gruzji zostało ustalonych jako sprawcy kradzieży paliwa i faktycznie
to  byli  mieszkańcy  Trojanowic.  Wiceprzewodniczący  R.  Krawczyk zwrócił  się  z  prośbą  o  większą
aktywność na drogach gminnych, ponieważ mieszkańcy naszej gminy jeżdżą za szybko.  Komendant J.
Cholewa poinformował,  że  nie  wszystkie  informacje  należy  sprawdzać  od  razu  poprzez  patrol
mundurowy.  Niektóre  sprawy  wymagają  przeglądnięcia  przez  służby  kryminalne  w  sposób  mniej
oficjalny, stąd apel, jeśli ktoś jest w posiadaniu wiedzy o niepokojącym zjawisku, można to przekazać
dzielnicowemu, czy komendantowi i zaangażowane zostaną odpowiednie służby. Podsumował, że pewne
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czynności  i  działania  należy  przeprowadzić  bez  munduru.  Przewodniczący  M.  Golanko wobec
wyczerpania punktu porządku obrad, ogłosił 2 min. przerwy.
Po  przerwie,  w  związku  z  tym,  że  pozostało  jeszcze  30  min.  do  przyjścia  kolejnego  gościa,
przewodniczący zwrócił się do radnych, czy wyrażają zgodę na to, aby nie realizować dłuższej przerwy,
tylko kontynuować posiedzenie i rozpocząć kolejny punkt sprawozdania z prac komisji bez głosowania
zmiany  porządku  obrad.  Radni  wyrazili  zgodę  i przedstawiciele  komisji  rady  gminy  przedstawili
sprawozdania z prac komisji z okresu międzysesyjnego.
Ad 5. Sprawozdania z prac komisji.
1. Przewodniczący Komisji Budżetowej T. Łysek – sprawozdanie z posiedzenia w dn. 18.04. 
2. Przewodniczący Komisji Infrastruktury Liniowej K. Gaweł – sprawozdanie z posiedzenia w dn. 19.04. 
3. Wiceprzewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, Niskiej Emisji i Odpadów R. Toft – sprawozdanie
z posiedzenia w dn. 17.04.
4. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej R. Toft - sprawozdanie z posiedzenia w dn. 19.04. 
5. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Z. Kot - sprawozdanie z posiedzenia w dn. 12.04 . 
Pozostałe komisje mają zaplanowane posiedzenia po dniu sesji.
Protokoły z posiedzeń komisji dostępne są na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu
Gminy Zielonki.
Przewodniczący M. Golanko ogłosił 15 min. przerwy. Po przerwie, w związku z dalszym oczekiwaniem na
zaproszonego gościa,  przewodniczący M. Golanko zaproponował  realizację  kolejnych punktów obrad,
poprzez głosowanie zmiany porządku obrad polegającym na przesunięciu punktu 4 po punkcie 6 porządku
obrad i zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
wniosek przewodniczącego M. Golanko ws. zmiany porządku obrad poprzez przesunięcie punktu 4 po
punkcie 6 porządku obrad
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko,
Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena
Listoś, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft,
Dariusz Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (2) Renata Kosno, Tadeusz Łysek
Wniosek został przyjęty.
Rada kontynuowała obrady według zmienionego porządku obrad.
Ad 6. Podjęcie uchwał w sprawie:
Rada Gminy Zielonki rozpatrzyła następujące projekty uchwał:

1) uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bibicach;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie   pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 5 głosów „za”, 0 gło-  
sów  „przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,    jednogłośnie   pozytywna  opinia  Komisji  Ochrony  
Środowiska, Niskiej Emisji i Odpadów - 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących
się”
Wójt omówił projekt uchwały. Nie było pytań, ani uwag do projektu uchwały i przewodniczący M. Golan-
ko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
Głosowano w sprawie:
udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bibicach
Wyniki głosowania
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 
Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 
Romana Toft, Dariusz Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (1) Renata Kosno
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XLIX/26/2023)

2) uchwała w sprawie wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa Małopolskiego
w zakresie drogi wojewódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2023 r. oraz udzielenia pomocy rzeczowej
Województwu Małopolskiemu;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie   pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 5 głosów „za”, 0 gło-  
sów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”,    jednogłośnie   pozytywna opinia Komisji Infrastruktury  
Liniowej - 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”
Wójt omówił projekt uchwały. Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały i przewodniczący M. Golan-
ko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
Głosowano w sprawie:
wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa Małopolskiego w zakresie drogi woje-
wódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2023 r. oraz udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Małopol-
skiemu  
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko,
Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena
Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska,
Romana Toft, Dariusz Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (1) Renata Kosno
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XLIX/27/2023)

3) uchwała w sprawie przekazania wniosków według właściwości;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie   pozytywna opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - 5 gło-  
sów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  Przewodnicząca Komisji szczegółowo
zaprezentowała treść projektu uchwały w czasie sprawozdania z prac komisji. 
Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały i przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad pro-
jektem uchwały.
Głosowano w sprawie:
przekazania wniosków według właściwości
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 
Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Romana Toft, Dariusz
Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
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BRAK GŁOSU (2) Renata Kosno, Aneta Szablowska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XLIX/28/2023)
Przewodniczący M. Golanko zaproponował przejście do kolejnego punktu porządku obrad w oczekiwaniu
na ten przesunięty, z uwagi na fakt, że w dalszym ciągu pozostawało dużo czasu do przyjścia gości i moż-
na rozpocząć punkt poświęcony sprawozdaniu  wójta z okresu międzysesyjnego. 

Ad 7. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym od 30 marca 2023
roku do 20 kwietnia 2023 roku.

1) 30 marca br. odbyła się XLVIII Sesja Zwyczajna Rady Gminy Zielonki.
2) 1 kwietnia br. odbyło się wielkanocne spotkanie członków Koła Seniora w Węgrzcach.
3) 2 kwietnia br. w kościele parafialnym pw. Narodzenia Najświętszej Maryi Panny w Zielonkach, Izba

Regionalna  w  Zielonkach  oraz  Sołectwo  Zielonki  we  współpracy  z  Parafią  zorganizowali  VIII
edycję konkursu pn. „Najpiękniejsza palma wielkanocna”.

4) 2 kwietnia br. odbył się gminny Przegląd Pucheroków w Bibicach. Organizatorem wydarzenia było
Centrum Kultury, Promocji i Rekreacji w Zielonkach wraz z sołectwem Bibice i Kołem Gospodyń
Wiejskich w Bibicach. 

5) 3 kwietnia br. w Centrum Integracji Społecznej w Zielonkach miało miejsce tradycyjne spotkanie
wielkanocne dla starszych, samotnych mieszkańców gminy Zielonki oraz podopiecznych Gminnego
Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Zielonkach.  Spotkanie  zostało  zorganizowane  we  współpracy
z Centrum Kultury, Promocji i Rekreacji w Zielonkach oraz Biblioteką Publiczną w Zielonkach. 

6) 11  kwietnia  br.   miała  miejsce  narada  wewnętrzna  dotycząca  spółki  jawnej  ASBAR,  której
udziałowcem jest Gmina Zielonki.

7) 11 kwietnia br.  odbyło się spotkanie z Burmistrzem Miasta i Gminy Skała Krzysztofem Wójto-
wiczem ws. planu przedłużenia linii 267 do Skały.

8) 11 kwietnia  br.  odbyło się  posiedzenie  Rady Lokalnej  Grupy Działania  Stowarzyszenia  Korona
Północnego Krakowa w związku z planowaniem budżetu Stowarzyszenia na okres programowania
unijnego 2021-2027. 

9) 13  kwietnia  br.  podczas  uroczystej  gali  12  Edycji  Ogólnopolskiego  Konkursu  i  Programu
Certyfikującego  „Samorządowy  Lider  Edukacji”  odbyło  się  wręczenie  certyfikatów  i  statuetek
gminom, powiatom i  województwom posiadającym szczególne osiągnięcia w dziedzinie polityki
oświatowej  i  zarządzania  szkolnictwem.  Gmina  Zielonki  po  raz  siódmy  znalazła  się  w  tym
zaszczytnym  gronie,  otrzymując  certyfikat  „Samorządowego  Lidera  Edukacji”.  Podczas  gali
wyróżniono  również  Wójta  gminy  Zielonki  Bogusława  Króla  przyznając  Medal  Edukacyjny
„Samorządowy Lider Przyszłości” oraz Szkołę Podstawową w Bibicach Certyfikatem Edukacyjnej
Doskonałości. Uroczystość została zorganizowana przez Fundację Rozwoju Edukacji i Szkolnictwa
Wyższego.

10) 14 kwietnia br. odbyło się posiedzenie wspólników spółki jawnej Asbar J Trąbka L Halastra, na
którym podjęto uchwały w sprawie:
1) rozwiązania spółki w trybie likwidacji; 
2) powołania likwidatora;
3) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych.

11) 15 kwietnia br. w kościele Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Bibicach odbył się koncert muzyki
sakralnej inaugurujący jubileusz 10-lecia Chóru Psallite Deo. 

12) 16 kwietnia br. odbyło się Zebranie Wiejskie Sołectwa Bosutów-Boleń.
13) 19 kwietnia br. odbyło się Forum Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów Małopolski.
14) 19 kwietnia br. biuro Stowarzyszenia Metropolii Krakowskiej zorganizowało warsztaty poświęcone

omówieniu wysokości alokacji dla ZIT Kraków w podziale na poszczególne osie oraz wypracowaniu
listy projektów Strategii ZIT Metropolii Krakowskiej na lata 2021-2027.
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INFORMACJE:

Małopolski Wojewódzki Lekarz Weterynarii  informuje, że w dniach od 15 do 27 kwietnia 2023 roku
zostanie  przeprowadzona  wiosenna  akcja  ochronnego  szczepienia  lisów  wolno  żyjących  przeciwko
wściekliźnie.  Szczepienie  lisów  obejmie  obszar  całego  województwa  małopolskiego.  Szczepionka
zrzucana będzie z samolotów oraz wykładana ręcznie. Zalecenia:
1) prosimy nie podnosić, nie dotykać i nie rozłamywać szczepionki;
2)  przy ewentualnym kontakcie  szczepionki  ze  skórą,  błonami śluzowymi,  otwartymi  ranami,  oczami
natychmiast  dokładnie  umyć  te  miejsca  wodą  i  mydłem  oraz  niezwłocznie  zgłosić  się  do  lekarza
medycyny lub najbliższej Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej;
3)  każdy  kontakt  zwierząt  domowych  i  zwierząt  gospodarskich  ze  szczepionką  zgłosić  do  lekarza
weterynarii lub najbliższego Powiatowego Inspektoratu Weterynarii;
4) w okresie akcji szczepienia lisów oraz przez 14 dni po jej zakończeniu nie wypuszczać bez opieki psów
i kotów, a w czasie spacerów psy prowadzić na smyczy i w kagańcu.
W  celu  skutecznego  i  bezpiecznego  przeprowadzenia  szczepień  proszę  wszystkich  mieszkańców
województwa o dostosowanie się powyższych zaleceń, a rodziców i opiekunów o przekazanie stosow-
nych informacji dzieciom.
Referat Dróg i Komunikacji Urzędu Gminy Zielonki informuje, że od 17 kwietnia br. zostają wprowa-
dzone nowe linie komunikacji wewnętrznej. Mieszkańcy mogą korzystać z trzech tras, które będą łączyć:
Węgrzce z Dziekanowicami,  Grębynice z Wolą Zachariaszowską oraz Węgrzce z Osiedlem Łokietka.
Głównym  celem  projektu  jest  uruchomienie  trzech  linii  na  terenie  gminy  Zielonki,  które  pozwolą
mieszkańcom dotrzeć środkami transportu publicznego do pracy oraz szkoły. Zaplanowano codziennie 45
nowych  kursów,  po  15  na  każdą  linię.  Na  uruchamianych  liniach  bilet  jednorazowy  ulgowy  będzie
kosztował 1 zł, normalny 2 zł. Będzie można zakupić bilet miesięczny na wszystkie linie: 20 zł za ulgowy
oraz 40 zł za normalny. Z bezpłatnych przejazdów w komunikacji gminnej realizowanej na terenie gminy
Zielonki będą mogły skorzystać m.in.: dzieci do 7 roku życia, uczniowie szkół podstawowych, dzieci z
rodzin wielodzietnych, osoby powyżej 70 roku życia, osoby niepełnosprawne. Do przejazdów ulgowych
będą  upoważnione  m.in:  młodzież  ucząca  się  w  szkołach  średnich  (do  24  roku  życia),  emeryci  do
ukończenia 70 roku życia, studenci.
Na funkcjonowanie tych linii gmina Zielonki otrzymała dofinansowanie w ramach Funduszu Rozwoju
Przewozów Autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w wysokości 1. 178. 712 zł. Pozostała
kwota ok. 600 – 700 tys. zł. rocznie będzie pochodziła z budżetu gminy. W przetargu startowały trzy
firmy, wybrano ofertę firmy Transport Osób i Towarów Stefan Krzysztof Kucala z Widomej w gminie
Iwanowice. 
Wiosna to czas porządków, także w naszej gminie.
Akcja sprzątania Bibic została zaplanowana na 22 kwietnia br.  Od godziny 9:00 w miejscach zbiórki
rozłożone zostaną worki. Sprzątanie odbywa się przez cały dzień, a zapełnione worki można przynosić
w te  same  miejsca.  Wyznaczono  punkty  zbiórki  przy:  placu  zabaw ul.  Spacerowa;  przy  Kulturotece
w Bibicach ul. Rynek 2; przy tablicy informacyjnej, na skrzyżowaniu ul. Leśnej i ul. Zagaje oraz przy
placu zabaw ul. Niezapominajek.
W Garliczce sprzątanie także zostało zaplanowane na 22 kwietnia br. Uczestnicy zbierają się pod działką
sołecką, gdzie zostaną rozdzielone worki. Sprzątanie rozpocznie się o godzinie 11:00 i zakończy o 14:00. 
Podjęto zarządzenia:
1) ZARZĄDZENIE  NR  71/2023  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  30  MARCA  2023  ROKU

w sprawie: zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok
2023,  zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Zielonki  na  rok 2023,  w związku z  Uchwałą  Nr
XLVIII/18/2023 Rady Gminy Zielonki z dnia 30 marca 2023 roku.

2) ZARZĄDZENIE NR 72/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 30 MARCA 2023 ROKU w spra-
wie zmiany budżetu Gminy Zielonki na 2023 rok.
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3) ZARZĄDZENIE NR 73/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 30 MARCA 2023 ROKU w spra-
wie: zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok 2023,
zmiany  planu  finansowego  Urzędu  Gminy  Zielonki  na  rok  2023,  w  związku  z Zarządzeniem
Nr 72/2023 Wójta Gminy Zielonki z dnia 30 marca 2023 roku 

4) ZARZĄDZENIE NR 74/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 31 MARCA 2023 ROKU w spra-
wie  ogłoszenia  otwartego  konkursu  ofert  na  realizację  zadań  publicznych  Gminy  Zielonki  pn.
„Dofinansowanie  wkładu  własnego  do  projektów finansowanych  ze  źródeł  pozagminnych  –  edycja
2023”. 

5) ZARZĄDZENIE NR 75/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 31 MARCA 2023 ROKU w spra-
wie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy Zielonki z zakresu:
ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa przyrodniczego; kultury, sztuki, ochrony dóbr
kultury  i  dziedzictwa  narodowego;  podtrzymywania  i  upowszechniania  tradycji  narodowej,
pielęgnowania polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej. 

6) ZARZĄDZENIE NR 76/2023  WÓJTA GMINY ZIELONKI Z  DNIA 3  KWIETNIA 2023  ROKU
w sprawie podania do publicznej wiadomości informacji o objęciu mandatu sołtysa sołectwa Korzkiew 

7) ZARZĄDZENIE NR 77/2023  WÓJTA GMINY ZIELONKI Z  DNIA 3  KWIETNIA 2023  ROKU
w sprawie nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości położonej w obrębie Zielonki, gmina Zielonki.

8) ZARZĄDZENIE  NR  78/2023  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  31  MARCA  2023  ROKU
w sprawie: zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok
2023 w związku z decyzjami kierowników jednostek organizacyjnych Gminy 

9) ZARZĄDZENIE NR 79/2023  WÓJTA GMINY ZIELONKI Z  DNIA 4  KWIETNIA 2023  ROKU
w sprawie nabycia przez Gminę Zielonki działki ewidencyjnej nr 939/21, położonej w obrębie Bibice,
gmina Zielonki. 

10) ZARZĄDZENIE NR 80/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 4 KWIETNIA 2023 ROKU
w  sprawie  sprzedaży  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości  komunalnej  Gminy  Zielonki,
położonej w obrębie Zielonki. 

11) ZARZĄDZENIE NR 81/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA  4 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie nadania regulaminu Straży Gminnej Gminy Zielonki.

12) ZARZĄDZENIE NR 83/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 6 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie zatwierdzenia arkuszy organizacyjnych pracy szkół, dla których organem prowadzącym
jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2022/2023. 

13) ZARZĄDZENIE NR 84/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 6 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie:  zmiany  Zrządzenia  Nr  4/2023  Wójta  Gminy  Zielonki  z  dnia  4  stycznia  2023  roku
w sprawie  przyznania  wsparcia  finansowego  na  realizację  zadania  własnego  gminy  Zielonki
w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu na rok 2023. 

14) ZARZĄDZENIE NR 85/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA  11 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie zmiany budżetu Gminy Zielonki na 2023 rok.

15) ZARZĄDZENIE NR 86/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA  11 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie: zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok
2023, zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Zielonki na rok 2023, w związku z Zarządzeniem
Nr 85/2023 Wójta Gminy Zielonki z dnia 11 kwietnia 2023 roku 

16) ZARZĄDZENIE NR 87/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 12 KWIETNIA 2023 ROKU
w  sprawie:  desygnowania  przedstawicieli  organu  prowadzącego  do  składu  osobowego  Komis-
ji Konkursowej do ogłoszonego konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana
Pawła II w Zielonkach. 

17) ZARZĄDZENIE NR 88/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 12 KWIETNIA 2023 ROKU
w  sprawie:  desygnowania  przedstawicieli  organu  prowadzącego  do  składu  osobowego
Komisji Konkursowej do ogłoszonego konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im.
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Stanisława Wyspiańskiego w Bibicach.
18) ZARZĄDZENIE NR 89/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 12 KWIETNIA 2023 ROKU

w  sprawie:  desygnowania  przedstawicieli  organu  prowadzącego  do  składu  osobowego  Komisji
Konkursowej  do  ogłoszonego  konkursu  na  stanowisko  Dyrektora  Przedszkola  Samorządowego
w Węgrzcach z siedzibą w Bibicach.

19) ZARZĄDZENIE NR 90/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w  sprawie  powołania  komisji  konkursowej  do  ogłoszonego  konkursu  na  stanowisko  Dyrektora
Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Zielonkach.

20) ZARZĄDZENIE NR 91/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w  sprawie  powołania  komisji  konkursowej  do  ogłoszonego  konkursu  na  stanowisko  Dyrektora
Szkoły Podstawowej im. Stanisława Wyspiańskiego w Bibicach.

21) ZARZĄDZENIE NR 92/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w  sprawie  powołania  komisji  konkursowej  do  ogłoszonego  konkursu  na  stanowisko  Dyrektora
Przedszkola Samorządowego w Węgrzcach z siedzibą w Bibicach.

22) ZARZĄDZENIE NR 93/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości składającej się z działki nr 262/1 położonej w obrębie
Węgrzce, gmina Zielonki.

23) ZARZĄDZENIE NR 94 / 2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie: nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości składającej się z działki nr 263/1 położonej
w obrębie Węgrzce, gmina Zielonki.

24) ZARZĄDZENIE NR 95 / 2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie: nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości składającej się z działki nr 266/1 położonej
w obrębie Węgrzce, gmina Zielonki.

25) ZARZĄDZENIE NR 96/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie: nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości składającej się z działki nr 265/1 położonej
w obrębie Węgrzce, gmina Zielonki.

26) ZARZĄDZENIE NR 97/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie  nabycia  przez  Gminę  Zielonki  nieruchomości  położonej  w  obrębie  Węgrzce,  gmina
Zielonki, składającej się z działki ewidencyjnej nr 261/3.

27) ZARZĄDZENIE NR 98/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie: nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości składającej się z działek nr 84/1 i nr 106/1
położonej w obrębie Garlica Murowana, gmina Zielonki.

28) ZARZĄDZENIE NR 99/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie  nabycia  przez  Gminę  Zielonki  działki  ewidencyjnej  nr  246/23,  położonej  w obrębie
Grębynice, gmina Zielonki.

29) ZARZĄDZENIE NR 100/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 KWIETNIA 2023 ROKU
w  sprawie  nabycia  przez  Gminę  Zielonki  działki  ewidencyjnej  nr  189/9,  położonej  w  obrębie
Trojanowice, gmina Zielonki.

30) ZARZĄDZENIE NR 101/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 18 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie  ogłoszenia  wykazu nieruchomości  komunalnej  Gminy Zielonki,  położonej  w obrębie
Przybysławice, gminie Zielonki, przeznaczonej do sprzedaży.

31) ZARZĄDZENIE NR 102/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 19 kwietnia 2023 r. w spra-
wie rozpoczęcia konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Zielonki.

32) ZARZĄDZENIE NR 103/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 19 KWIETNIA 2023 ROKU
w sprawie zatwierdzenia arkuszy organizacyjnych pracy szkół, dla których organem prowadzącym
jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2022/2023.

W  międzyczasie  na  salę  obrad  weszła  pani  dyrektor  M.  Sikora  wraz  z  zespołem  pracowników.
Przewodniczący M.Golanko poinformował, że radnym zgłoszonym do zadawania pytań do sprawozdania,
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udzieli  głosu  według  kolejności  po  punkcie  poświęconym  Informacji  Państwowego  Gospodarstwa
Wodnego Wody Polskie (dalej: PGW WP).
Ad 4.  Informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w zakresie projektowania
i  realizacji  inwestycji  suchych  zbiorników  przeciwpowodziowych:  Zielonki-Pękowice,  Garlica
Murowana, Węgrzce oraz bieżącego utrzymania i porządkowania istniejących cieków wodnych na
terenie gminy Zielonki. Wystąpienie zaproszonych gości.
Przewodniczący powitał Panią Małgorzatę Sikorę Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej
w Krakowie (dalej: DRZGW) wraz ze współpracownicami. Na wstępie zaznaczył, że na terenie gminy
Zielonki  często  mają  zdarzenia  związane  z  zalewaniem  terenu  i  są  problemy  z  gospodarką  wodną.
Dyrektor M. Sikora na początku wystąpienia przedstawiła swój zespół: Kierownik Wydziału Koordynacji
Inwestycji  PGW  WP  pani  Katarzyna  Szczepaniec,  Kierownik  Wydziału  Planowania  i  Koordynacji
Eksploatacji PGW WP w zakresie Wydziału Utrzymaniowego pani Agnieszka Gądek, rzecznik prasowy
pani  Magdalena  Gala  specjalista  w  zakresie  komunikacji  medialnej  i  edukacji  ekologicznej.
Usprawiedliwiła  nieobecność  Zastępcy  Dyrektora  ds.  Ochrony  Przed  Powodzią  i  Suszą  RZGW pana
Radosława Radonia, który aktualnie uczestniczył w delegacji na posiedzeniu grupy granicznej w Słowacji.
Pani  Dyrektor  swoją  wypowiedź  rozpoczęła  od  wykazu  działań  utrzymaniowych na  terenie  gminy,
których jest najwięcej i najłatwiej do przeprowadzenia na tym trudnym obszarze. Podkreśliła, że działania
utrzymaniowe były  realizowane w latach  poprzednich,  w poprzednim roku w większej  ilości,  na  rok
bieżący  również  zostały  zabezpieczone  środki  finansowe.  Zadaniem przewidzianym do  realizacji  jest
utrzymanie  potoku  Garliczka na  odcinku  prawie  ponad  5  kilometrów.  Zadania  według  nowych
szacunków wyszacowane zostały na około 200 tysięcy złotych, środki te zostały zabezpieczone i trwają
prace przygotowania i uruchomienia procedury przetargowej, wybrania wykonawcy robót. Zastrzegła Pani
Dyrektor, że wszystkie prace muszą być wykonywane zgodnie ze zgłoszeniami do Regionalnej Dyrekcji
Ochrony Środowiska  (dalej:  RDOŚ),  by  w działaniach  utrzymaniowych zadbać  również  o  ekosystem
przyrody,  która  ten  potok,  czy  ciek  otacza.  Kolejnym zadaniem planowanym do  realizacji,  z  zabez-
pieczeniem środków w wysokości 120 tysięcy złotych, jest usunięcie wszelkich wiatrołomów i przeta-
mowań występujących na  rzece Dłubnia. Bardzo długi  odcinek pozostaje do utrzymania,  obejmujący
Michałowice, Zielonki oraz Iwanowice. Przewidziana jest konserwacja  potoku Sudół Dominikański  na
odcinku ponad 5 kilometrów w miejscowości Węgrzce. Wody Polskie na ten cel zaplanowały 200 tysięcy
złotych.  Obserwując  różne  oferty  w trybie  przetargów,  dyrektor  zwróciła  uwagę,  że  gdyby wystąpiła
konieczność zwiększenia środków na to zadanie, to ze względu na jego wagę, dyrektor posiada ewentualną
możliwość rezerwy.  Działania  te  obejmują:  wykaszanie,  odkrzaczanie,  usunięcie  przetamowań i  przy-
mulisk. Prace te są na etapie procedowania przetargów, realizuje je Dyrektor Zarządu Zlewni w Krakowie
wraz ze swoim zespołem jako kierownika nadzoru wodnego. Podkreśliła, że jej zespół wspiera i działa
wspólnie by szybko i sprawnie to zadanie zostało wykonane. Poza zadaniami przetargowymi, równolegle
realizowane są przez jej zespół interwencje o pilne podjęcie różnego rodzaju działań. Wyraziła nadzieję, że
widoczna jest  w gminie Zielonki obecność pracowników Wód Polskich.  Dodała,  że w ubiegłym roku
zrealizowanych zostało dużo zadań na Białusze, w ilości ponad 2 kilometrów zadań utrzymaniowych,
których  wkład  Wód  Polskich  wynosił  50  tysięcy  złotych.  Dodała,  że  we  wszystkich  tych  zadaniach
występują  problemy  z  oferentami  i  z  jakością  ofert.  Jako  instytucja  publiczna,  oferty  Wód  Polskich
oceniane są przez komisje, kontrolowane przez Najwyższą Izbę Kontroli i organy od spraw zamówień
publicznych. Przyznała, że niektórych działań utrzymaniowych nie udało się Wodom Polskim zrealizować,
pomimo  zawartych  porozumień  z  gminą,  natomiast  będą  czynione  starania  by  aktualnie  w  ramach
prowadzonych aktualizacji  działań przetargowych zadania te wdrożyć. Wody Polskie postarały się,  by
rezerwa nie przepadła, by te środki mogły zostać zagospodarowane w roku bieżącym, a niewykorzystane
w tamtym okresie. Dyrektor potwierdziła gotowość wsłuchiwania się w potrzeby gminy. Przypomniała, że
Wody Polskie są administratorem ponad 147 tysięcy kilometrów cieków, potoków. Instytucja musi ważyć
priorytety  i  możliwości,  ale  mając  na  uwadze  lokalizację  zagrożenia  powodziowego  gminy  Zielonki,
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spływ wszystkich wód zarówno z  dróg,  zlewni  drogowych,  jak i  trudnej  zlewni  powodziowej,  Wody
Polskie mają na uwadze by obejmować najwyższym priorytetem potrzeby tej gminy. W zakresie działań
inwestycyjnych Wody Polskie są w trakcie opracowywania dokumentacji na budowę suchego zbiornika
na cieku Sudół Dominikański w kilometrze 6400 w Węgrzcach gmina Zielonki. To zadanie zostało ujęte
w planach przeciwdziałania powodziom, celem jego jest zabezpieczenie przeciwpowodziowe tego miejsca,
w  szczególności  mieszkańców,  również  zlewni  niżej  położonych.  Wartość  tej  umowy  to  ponad  19
milionów  złotych,  wartość  dokumentacji  to  milion  trzysta  trzydzieści  dwa  tysiące  złotych  i  w  roku
bieżącym wykonanie tej dokumentacji powinno zostać zakończone. Wykonawcą dokumentacji, zgodnie z
podpisaną umową w sierpniu poprzedniego roku, jest  Hasconing DHV Polska Spółka z.o.o.  Firma na
bieżąco pozostaje z gminą w kontakcie,  ponieważ ustalane są pewne lokalizacje,  pewne newralgiczne
miejsca, stąd konieczne są działania by móc coś wyeliminować, przy zapewnieniu jednak bezpieczeństwa.
W chwili obecnej Wody Polskie są na etapie przygotowywania karty informacyjnej przedsięwzięcia, by
uzyskać  zgodę  RDOŚ  niezbędną  do  dalszych  działań  i  uzyskania  dokumentów  formalno-prawnych.
W zakresie koncepcji  ochrony przed powodzią zlewni Prądnika,  dyrektor oddała głos pani Kierownik
Wydziału  Koordynacji  i  Inwestycji  PGW  WP.  Kierownik  K.  Szczepaniec stwierdziła,  że  zaistniała
potrzeba wykonania koncepcji, która byłaby aktualizacją dokumentu z 2016 roku wykonanego na zlecenie
wówczas  Małopolskiego  Zarządu  Melioracji.  Była  to  tzw.  analiza  programów  inwestycyjnych  dla
Aglomeracji  Krakowskiej.  Wody  Polskie  chciały  zaktualizować  tę  dokumentację  wraz  z  uwagami
pojawiającymi  się  w  trakcie  konsultacji  społecznych  do  aktualizacji  Planów  Zarządzania  Ryzykiem
Powodziowym (dalej:  aPZRP).  W dniu 25 maja 2022 r.  zostało ogłoszone postępowanie przetargowe
w  dwóch  częściach,  z  czego  drugą  część  stanowiła  „Koncepcja  ochrony  przed  powodzią  Zlewni
Prądnika”.  Z  uwagi  na  liczne  problemy  z  tym  postępowaniem,  oferenci  pomimo  złożonych  ofert
ostatecznie nie podjęli się realizacji zadań i odstąpili od podpisania umowy. Postępowanie musiało zostać
anulowane, ponieważ procedury się wydłużały. Z uwagi na fakt, że jest to zadanie priorytetowe, Wody
Polskie czynią starania by w roku bieżącym go powtórzyć i ustalić co było dla poprzednich oferentów nie
do  zrealizowania.  Kierownik  wyraziła  nadzieję,  że  rozmowy RZGW z  zarządem w Warszawie,  przy
bardzo  dużym wsparciu  pana  Ministra  Infrastruktury,  osiągną  sukces  i  Wody Polskie  będą  mogły  to
zadanie ogłaszać w trybie przetargu. Wyraziła gotowość w tym zakresie, powiedziała, że dokumentacja
przetargowa jest przygotowana, czekają jedynie na udzielenie środków. Zwróciła się do Pana Wójta o roz-
mowę z ministrem, bowiem każde wsparcie gminy w zakresie lobby o środki będzie dobrzez odbierane.
Przetarg zostanie umieszczony na platformie przetargowej Wód Polskich,  OPZ jest  dostępny,  w razie
problemów należy pozostawać z nią w kontakcie,  wówczas zostaną przesłane dokumenty,  jaki  będzie
zakres tego postępowania.  Dyrektor M. Sikora odniosła się do pozostałych zbiorników, że jeśli  Wody
Polskie  zostaną wyposażone w zabezpieczenie  środków na ich realizację,  tych zadań inwestycyjnych,
wspólnie z zespołami współpracującymi w Zarządach Zlewni wyrażają gotowość do podjęcia tych zadań
inwestycyjnych. Dokumentacje potrafią szybko przygotować, posiadają wiedzą o trudnościach newral-
gicznych, na jakie mogą się napotkać, a czego powinni unikać. Dyrektor wyraziła nadzieję,  że środki
w wyniku wspólnych działań - gminy Zielonki i Wód  Polskich - zostaną pozyskane i chociaż niektóre
z tych zbiorników gotowe będą do rozpoczęcia procedury inwestycyjnej,  czyli  w pierwszej kolejności
dokumentacja formalnoprawna, następnie sama jej realizacja. Dyrektor zakończyła wypowiedź i zapytała
o ewentualne pytania do przedłożonej informacji. Wójt potwierdził bieżącą współpracę gminą z Wodami
Polskimi, podziękował pani dyrektor i służbom szczególnie na etapie konsultacji, kiedy tworzone były
opracowania  alternatywnych  rozwiązań  w  Zielonkach  i  Garlicy  Murowanej,  które  później  znalazły
odzwierciedlenie w rozporządzeniach ministra z marca bieżącego roku, w których zatwierdzony został
program aPZRP. W Zielonkach zaplanowane są kaskadowe zbiorniki i trzeba docenić wyjście naprzeciw
Wód  Polskich  oczekiwaniom  gminy.  Aktualnie  nie  ma  jeszcze  harmonogramu  finansowania  tych
inwestycji,  rozumie  potrzebę  lobbowania  wspólnego  by  jak  najszybciej  przystąpić  do  sporządzania
dokumentacji, a nie tylko w Węgrzcach. Dodał, że ta lokalizacja znalazła poparcie i lobbing z uwagi na to,
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że jest rozwiązaniem przede wszystkim dla Krakowa, w mniejszym zakresie dla gminy i rejonów Prądnika
Czerwonego.  Podkreślił,  że  dla  gminy  Zielonki  kluczowe  są  dwa  zbiorniki  tj.  Zielonki-Pękowice,
nazywane też Trojanowice oraz Garlica Murowana. Rok 2021 był ostatnim, kiedy miało miejsce siedem
powodzi, a sześć z nich spowodowane były Garliczką. Wyraził nadzieję, że znajdzie się finansowanie
i  wykonawca.  Zwrócił  się  z  apelem  do  mieszkańców  oglądających  transmisję  sesji,  w  przypadku
występowania zalegających gałęzi, czy innych rzeczy, gdy wykonawca, czy służby Wód Polskich zwrócą
się  o  dostęp,  by  im  umożliwić  dotarcie  do  cieku  wodnego  na  wykonanie  prac  porządkowych,  czy
pielęgnacyjnych  i  mieszkańcy  powinni  wyrazić  na  to  zgodę.  Przy  okazji  zbiornika  w  Węgrzcach,
podziękował  za  umożliwienie  procedowania  tzw.  wuzetki  na  budowę Punktu Selektywnego Zbierania
Odpadów Komunalnych (dalej: PSZOK), dzięki temu gmina może wchodzić w fazę projektową. Zwrócił
uwagę  na  to  miejsce,  gdyż  nawet  niewielkie  opady  powodują  występowanie  olbrzymiego  problemu
lokalnego i choć nie jest to porównywalne z zagrożeniem o skali Wisły, którą Wody Polskie zarządzają, to
bardzo ciężka jest sytuacja, kiedy w ciągu miesiąca wystąpi siedem powodzi i pozostaje problematyczna
kwestia  posprzątania  skutków  tych  powodzi,  kto  jest  za  to  odpowiedzialny.  Powtórzył  spróbujmy
lobbować wszyscy i wystosował apel do pani dyrektor, że choć to mniejsza zlewnia, to jednak kluczowa,
ponieważ rokrocznie występują w tym miejscu anomalie pogodowe. Podkreślił, że liczy na to, by zbiorniki
powstały jak najszybciej, aby mogły zapobiegać niebezpiecznym zdarzeniom. Poinformował, że z dniem
1 kwietnia br. funkcjonuje straż gminna. W sytuacji, gdy wystąpi konieczność porządkowego nałożenia
sankcji, to straż jest otwarta na mandatowanie. Mieszkańcy bowiem pozostawiają na brzegach skoszoną
trawę,  gałęzie  po wycięciu  swoich ogrodów,  przez  które  gmina ma olbrzymie problemy z  zatkanymi
przepustami. Powodują one wylanie wody z koryta, czy jej spiętrzenie i tylko strażacy wiedzą najlepiej,
tutaj Pan Darek Wróbel może potwierdzić jak bardzo niebezpieczne stwarza to sytuacje. Na koniec zwrócił
się  do  pani  dyrektor  o  jak  najwięcej  starań  w zakresie  działań  inwestycyjnych.  W zakresie  bieżącej
współpracy, odbywa się ona z Panią Kierownik Małgorzatą Fordymacką w Referacie Gospodarki Komu-
nalnej  Urzędu  Gminy  Zielonki.  Podsumował  wystąpienie,  że  byłoby  dla  gminy  idealnym stworzenie
specustawy do regulacji stanów prawnych granic cieków wodnych. Ze względu na to, że granice po kilku
latach znajdują  się  w zgoła  innych miejscach,  niż  były w rzeczywistości,  co potwierdza analiza  map
ewidencyjnych z satelitarną. Dyrektor M. Sikora powiedziała, że w tym zakresie linia brzegu ustalana jest
proceduralnie, kto doświadczył zmiany naturalnej granicy przez rzekę, może samodzielnie, bądź poprzez
Wody Polskie wystąpić do ministerstwa o ustanowienia nowej linii brzegu. Procedura trwa około dwóch
lat, ale przynosi odszkodowanie za zajęcie zabranego gruntu przez rzekę. W zakresie  śmieci, powiedziała,
że wraz z całym zespołem RZGW, tj. ponad 800 osób czynnie starają z gminami współpracować w zak-
resie tzw. Programu „Wody to nie śmietnik”. Przyznała, że  pomimo rozwoju cywilizacji, edukacja w tym
zakresie  bardzo  kuleje.  W  ostatni  weekend  zebrano  12  ton  odpadów  komunalnych,  z  niepokojem
odnotowano ogromną ilość opon, lodówek, zestawów grilowych i innych rzeczy w korytach rzek i wokół
rzek. Zachęcała radnych do inicjatywy wspólnego pokazania, że można je zbierać, pokazać innymi jak
małą wiedzę mają o tym co czynią środowisku wyrzucając rzeczy w niewłaściwe miejsce, gdzie i tak
ponoszą opłaty za odpady sortowane, czy komunalne deponowane na składowiskach.  Radna    M. Listoś  
(zarówno sołtys sołectwa Węgrzce) zapytała konktakt do osoby odpowiedzialnej za nadzorowanie budowy
zbiornika. Wyraziła zadowolenie, że tę inwestycję Wody Polskie ujęły w swoim budżecie.  Dyrektor M.
Sikora powiedziała, że osobą odpowiedzialną jest pani Katarzyna Szczepaniec. Radna   M. Listoś   zwróciła
się z drugim pytaniem, kierując go jako  przewodnicząca Komisji Planowania i Rozwoju Rady Gminy
Zielonki  o doprecyzowanie terminów w zakresie ustalenia granic zbiorników. Jest  z  tym problem dla
gminy w planowaniu przestrzennym, gdyż aktualnie gmina jest w procedurze zmiany miejscowych planów
zagospodarowania przestrzennego, a brak zdefiniowanych przez Wody Polskie granic tych zbiorników jest
dla gminy problemem. Zwróciła uwagę, że gmina dojdzie do momentu, że nie będzie w stanie uzgodnić
z Wodami Polskimi tych granic.  Przyjmuje do wiadomości,  że Wody Polskie mają problem z projek-
tantami, natomiast gmina tę procedurę prowadzi już dosyć długo. Wyraziła obawę, że wiele miejscowości
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zostanie  zablokowanych  ze  względu  na  ograniczone  możliwości  określenia  granic  tych  zbiorników.
Dyrektor M. Sikora powiedziała, że w zakresie zbiorników, Wody Polskie mają konkretne zadanie z kon-
kretną dokumentacją. Jeśli chodzi o zbiorniki ujęte w planach zarządzania ryzykiem powodziowym Wody
Polskie nie mają problemu z oferentami, bo nie mają środków zabezpieczonych na te zadania. Dopóki nie
znajdą się w budżecie państwa środki na realizację danego zadania inwestycyjnego, związanego z budową
danego zbiornika ujętego w tym planie zarządzania, to Wody Polskie nie określą tych granic. By wskazać
granice, trzeba najpierw stworzyć dokumentację projektową w tym zakresie, a później dopiero uzyskiwać
dokumenty formalno-prawne i je realizować. Dodała, że chodzi o trudne tereny, skoro są uznane jako
konieczne do zrealizowania zbiorników, by przeciwdziałać tam skutkom powodzi i  eliminować ewen-
tualność zagrożeń. Są to też tereny, które na pewno do zabudowy powinny być uwzględniane, albo wogóle
nie uwzględniane. Często są to tereny newralgiczne i należy mieć na uwadze, że wymagają odszkodowań
po powodziach, dotyczy to terenów najbliżej rzek, które ulegają zalewaniu, ale zawsze temu zalewaniu też
ulegały. Podsumowała, że nie uzyska radna informacji, że za rok, dwa, czy pięć Wody Polskie przedstawią
gminie granice, bo dopóki nie ma środków zabezpieczonych w planie finansowym, nie potwierdzi, że
właśnie realizuje zadania.  Radna   M. Listoś   zwróciła się o doprecyzowanie, że na zbiornik w Węgrzcach
jest projekt i prowadzona jest procedura i Wody Polskie są w stanie określić dokładnie granice zbiorników.
Dyrektor M. Sikora powiedziała,  że dokumentacja jest  wykonywana w kontakcie z gminą w zakresie
działań niezbędnych do obszaru procedowanego. Radna   M. Listoś   zapytała, czy w tym przypadku gmina
nie powinna się  spodziewać protestów ze strony Wód Polskich.  Dyrektor M. Sikora zwróciła uwagę, że
Wody Polskie  nie  wnoszą protestu,  z  protestem gmina może się  spotkać przy uzyskiwaniu pozwoleń
i decyzji  środowiskowej,  która podlegać będzie konsultacjom społecznym. Pamiętać należy, że miesz-
kańcy mogą zaprotestować przeciw tym granicom. Decyzja środowiskowa ostateczna będzie elementem
do pozwolenia  wodnoprawnego i  pozwolenia  na  budowę,  gdzie  znowu mogą się  pojawić  ewentualne
wnioski stron. Wody Polskie podejmując zadanie, nie oprotestowuje swojego zadania. Można spodziewać
się  ewentualne  negatywnego  oddźwięku  ze  społeczeństwa,  które  będzie  się  z  tym zadaniem w realu
musiało zmierzyć. Radna   M. Listoś   zwróciła uwagę, że gmina musi w miejscowych planach zagospoda-
rowania przestrzennego uwzględnić dokładne granice, w których przebiega granica zbiornika. Dyrektor M.
Sikora firma  wykonująca  to  zadanie  jest  z  gminą  w  kontakcie  by  wszystkie  elementy  newralgiczne
wychwycić na granicy kontaktu zarządu zlewni, ponieważ opiniowanie miejscowych planów jest kom-
petencją dyrektora zarządu zlewni. Firma jest pełnomocnikiem DRZGW i działa z gminą by ewentualnych
konfliktów uniknąć, zwróciła się o kontakt w razie ich zdiagnozowania. Radna   M. Listoś   powiedziała, że
w przypadku  Węgrzc, radna nie diagnozuje potrzeb, przyznała, że konsultacje były prowadzone bardzo
kompetentnie, za to spodziewa się takich w przypadku pozostałych zbiorników. Dokładnych dokumentacji
jak w przypadku Węgrzc niestety nie ma, ponieważ Wody Polskie nie mają ich zlecone, stąd pozostaje
bazować tylko na koncepcji gminnej.  Dyrektor M. Sikora stwierdziła, że w przypadku kolejnych zbior-
ników, gdy tylko zdobędą środki rozpoczną taką samą, tożsamą procedurę. Radna   M. Listoś   skwitowała,
że jak na razie Wody Polskie pieniędzy na ten rok nie mają zaplanowanych. Dyrektor M. Sikora podkreś-
liła,  iż liczy że uda się gminie pozyskać źródła finansowania inwestycji.  Radna    M. Listoś   podkreśliła
znaczący  udział  Pana  Wójta  w  pozyskiwaniu  finansowania.  Wójt stwierdził,  że  wszyscy  powinni
lobbować o to zadanie inwestycyjne. Natomiast lektura Rozporządzenia Ministra z marca br. wskazuje lata
2026-2027, kiedy RZGW otrzyma środki finansowe, więc do tego czasu wójt nie będzie w stanie czekać
z uchwalaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Przyjmuje granice maksymalne
określone z rozporządzenia, rozpisane są w nim powierzchnia i kilometraż kaskadowy zbiornika w Zie-
lonkach. W przypadku zbiornika Garlica Murowana większych rozbieżności nie stwierdził. Nie wyobraża
sobie sytuacji, aby gmina dostała negat i potrzeba kolejnych 3 lat na uzgadnianie z Wodami Polskimi
granic pozostałych zbiorników, w sytuacji olbrzymiego oczekiwania przez całą gminę. Dyrektor M. Sikora
zobowiązała się do sprawdzenia tego etapu procesu i ewentualnych negatów. Wójt dodał, że na obszarach
z suchymi zbiorniki gmina nie rozszerza terenów budowlanych, ani siedliskowych, jest to powtórzenie
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przeznaczenia terenu z okresu 2005-2007. Założył, że będą w stanie się porozumieć i liczy na taką wolę ze
strony Wód Polskich.  Kierownik K.  Szczepaniec poinformowała,  że  w aktualizacji  planu zarządzania
ryzykiem powodziowym granice zbiorników opracowane w koncepcji gminy Zielonki znalazły się w przy-
jętym Rozporządzeniu z października 2022 roku i na tych granicach powinny Wody Polskie bazować i na
tych granicach są też opracowywane później plany zagospodarowania.  Dyrektor M. Sikora potwierdziła,
że gdy będą opracowane, to Wody Polskie w tym zakresie negatów nie dają. Wójt przyznał, że zdaje sobie
sprawę z tego, że dokumentacja techniczna, jak w Węgrzcach, warta jest wiele milionów złotych, a w
Zielonkach zapewne więcej, ponieważ obszar jest zdecydowanie większy i temat poważniejszy. Radna   M.  
Listoś zwróciła się o potwierdzenie informacji dot. zbiornika Zielonki, iż koncepcja przygotowana przez
gminę  wyznacza  granice  obowiązujące,  a  w  razie  braku  kubatury  pojemności  Wody  Polskie  będą
pogłębiać teren, a nie poszerzać granice. Kierownik K. Szczepaniec powiedziała, że koncepcje opierają się
na  obliczeniach  hydrologicznych  oraz  modelowaniu  hydraulicznym wyznaczając  w koncepcji  granice
zbiornika. Wody Polskie biorą pod uwagę jak się układa zlewnia i jakie są kierunki spływu. Natomiast nie
jest  wykonywana  dokumentacja  geologiczna  albo  geodezyjna  (dokładna).  Jeśli  to  nie  znalazło  się  w
przedmiocie zamówienia, to jest hydrologicznie i hydraulicznie miejsce wskazane. W rzeczywistości fala
wody zostanie złapana i przetrzymana i mieszkańcy będą się czuli bezpiecznie. Jednak dopiero na etapie
dokumentacji projektowej Wody Polskie są w stanie dokładnie granice wyznaczyć.  Dyrektor M. Sikora
zwróciła uwagę, że koncepcje nie są dokumentacją budowlaną, są koncepcją założeń.  Radna    M. Listoś  
podsumowała, że na chwilę obecną gmina nie będzie miała możliwości dokładnie w planie miejscowym
zaznaczyć tych granic.  Dyrektor M. Sikora podsumowała, że gmina bazuje na przygotowanej koncepcji
i posiada wiedzę, na jakim etapie koncepcja ta jest procedowana w Wodach Polskich. Dodała, że aktualnie
RZGW  buduje  5  suchych  zbiorników  przeciwpowodziowych  i  na  każdym  etapie  pojawiają  się  albo
problemy, albo ewentualne odstępstwa. Nie ma inwestycji w kraju, która by tych odstępstw po prostu nie
była  zobowiązana nawet  przewidzieć.  Dyrektor  powiedziała,  że  na chwilę  obecną nie  ma możliwości
zadeklarowania radnej, że nie będzie odstępstw metra, dziesięciu, czy piętnastu. Radna   M. Listoś   wyraziła
obawę, że będzie gmina miała zablokowane plany miejscowe. Przewodniczący M. Golanko podsumował,
że pani dyrektor wyraziła swoje zdanie i  jednocześnie daleko idącą wolę i  współpracy i  uzgadniania.
Radny K. Gaweł, zarówno sołtys sołectwa Trojanowice zwrócił się z pytaniem na temat rzeki Prądnik
Białucha,  jaką  informację  można  przekazać  mieszkańcom,  kiedy  Wody  Polskie  ogłoszą  przetarg  na
wykonanie  projektu  tego  zbiornika.  Procedura  przetargowa  i  projekt  uwidoczni  mieszkańcom  jak
dokładnie  zbiornik  będzie  wyglądał  i  jak  przebiegać  będą  granice  tego  zbiornika.  Co  do  wykonania
inwestycji, zdaje sobie sprawę, że jest to finansowanie ogromnych pieniędzy w przyszłości. Natomiast
projekt dokładnie zobrazuje mieszkańcom co na ich nieruchomościach może powstać i w jakim zakresie.
Czyli orientacyjny termin ogłoszenia przetargu na projektowanie tego zbiornika. Drugie pytanie radnego
dotyczyło  procederu  zrzucania  ścieków z  oczyszczalni  ścieków w miejscowości  Skała  i  wypływy ze
zbiorników w Wielkiej Wsi na Prądniku Korzkiewskim ścieków do rzeki Prądnik. Podkreślił, że ścieki te
spływają do gminy Zielonki i trwa to cały czas. Trzecim tematem była budowa Północnej Obwodnicy
Krakowa na odcinku w Zielonkach, której tunel będzie biegł pod rzeką. Zastanawiał się radny, mając
w pamięci stojące całe centrum Zielonek z ulicą Bankową we wodzie, że i  tunel będzie każdorazowo
zalewany,  jeśli  nie  powstanie  zbiornik  będący  zabezpieczeniem dla  centrum Zielonek,  jak  i  dla  tego
tunelu. Dyrektor M. Sikora powiedziała, że w związku z tym, że żaden z oferentów nie podjął się realizacji
działań w ubiegłym roku, Wody Polskie planują niezwłocznie podjąć działania przetargowe i podpisanie
umowy jeszcze w roku bieżącym. Aktualnie czynią starania, by środki niezbędne, a jak wiadomo ceny
rosną i w kosztorysach zgodnie z procedurą zamówień publicznych należy je zaktualizować z odpowiednią
waloryzacją, tą różnicę niezbędną Wody Polskie starają się zabezpieczyć. Na chwilę obecną trudno jest jej
zadeklarować,  kiedy zostanie to uruchomione i  kiedy się  zakończy,  dopóki  nie ma w planie Ministra
Finansów przeznaczonych środków na jego realizację i wdrożenie. Zwróciła uwagę, że deklarując się musi
mieć  poparcie  w  planie  finansowym  swojej  jednostki.  Po  pozyskaniu  informacji  o  zabezpieczeniu
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środków, będzie w kontakcie z przewodniczącym rady i panem wójtem i będzie potwierdzać, że są na
etapie uruchamiania procesu. Możliwość publikowania przez gminę i wskazywania ich publikatora zachęci
rzetelnych wykonawców do podjęcia z nimi tego zadania.  Podkreśliła,  że właśnie rzetelność ma duże
znaczenie. Odpowiadając na drugie pytanie, zwróciła uwagę, że każdy mieszkaniec, każdy uczestnik akcji,
obserwator może powiadomić organy ścigania, w tym prokuraturę, o możliwości popełnienia przestępstwa
przez gminę, która w sposób niewłaściwy zarządza swoją instalacją. Wody Polskie takie zawiadomienie
złożyło. Podkreśliła, że takie prawo, też obowiązek ma każdy, kto spostrzeże negatywne działanie zarzą-
dzającego oczyszczalnią ścieków albo instalacją do oczyszczania doprowadzającą czy służącą. Zawiado-
mienie zostało złożone, również działania w zakresie podwyższonych opłat są w toku postępowania na
nieodpowiedzialne  zachowania,  ewentualnie  zarządzających  instalacją.  Konieczne  jest  działanie  służb
z zakresu kodeksu wykroczeń i  kodeksu karnego.  Wody Polskie w swoim zakresie opieszałości  i  za-
niedbań nie diagnozują, są na etapie odpowiedniego działania. Zwróciła uwagę, że zarówno gminy, jak
i  zarządzający  oczyszczalniami  w zakresie  wylotów do  rzeki  są  identyfikowani,  również  mieszkańcy
gminy Zielonki są ich właścicielami. Względem nich nastąpi niebawem etap czopowania, wzywania do
okazywania pozwoleń wodnoprawnych lub jego likwidacji. Tutaj zwróciła się do radnych, by w komu-
nikatach do swoich mieszkańców uczulili ich na to, aby byli w posiadaniu dokumentów kto im pozwolił na
lokalizację wylotu na brzegu danej rzeki i wylewania do niej nieoczyszczonych ścieków. Do wylotów
kierowane są czyste ścieki bytowe ludzkie i  wody opadowe. Trzeba zważyć na to,  że woda opadowa
w czasie wezbrania zwiększa ryzyko nagromadzenia się w krótkim czasie dużej ilości wód. Największym
ryzykiem dla jakości środowiska są nieoczyszczone ścieki bytowe z indywidualnych gospodarstw, których
jak zauważyła  jest  bardzo dużo,  jak i  z  instalacji  typu gminna oczyszczalnia,  czy wyloty z  instalacji
w Skale.  Radny K. Gaweł dopytał o trzecią kwestię tj.  obwodnicę na ul.  Bankowej,  której koncepcja
tunelu była argumentem w negocjacjach o ubieganie się środki, by zbiornik szybciej powstał, a ostatecznie
może okazać się kluczowym problemem dla gminy.  Dyrektor M. Sikora powiedziała, że Wody Polskie
starają się lobbować i prosić o zabezpieczenie środków. Budowa inwestycji o takim charakterze i takim
sposobie zaprojektowania, przypomniała, że nie jest ich inwestycją. Zwracana była przez Wody Polskie
uwaga na pewne ryzyka i zagrożenia na etapie poszczególnych projektów, wskazując na te ryzyka, na
które radny zwrócił uwagę. Jednak to dysponent zadania bierze za niego odpowiedzialność. Wody Polskie
nie mogą powiedzieć - nie realizujcie - mogą jedynie przypuszczać, czy tunel może ulec podtopieniu, ale
również może się to nigdy nie wydarzyć. Zatem, jeśli inwestor uważa, że w bezpieczny sposób droga
będzie funkcjonować w tym układzie i jego wyliczenia dawały Wodom Polskim tę gwarancję w stosow-
nych dokumentach formalnoprawnych, to dyrektor nie miała podstaw negować tej sytuacji. Wójt przyznał,
że pod rzeką Wisłą są również tunele i przecieku się nie obawia, natomiast większym zagrożeniem jest po
stronie Krakowa rzeka Prądnik Białucha, która jeśli nie będzie właściwie utrzymana i nie będzie w odpo-
wiedniej szerokości, tylko pozostaną bobry i użytek ekologiczny, to w efekcie spiętrzenia wody może
nastąpić to, na co radny K. Gaweł zwracał uwagę. Wówczas nawet zbiornik nie pomoże, powstanie jedno
gigantyczne bajoro w gminie. Wójt wielokrotnie i każdorazowo na spotkaniach sugeruje i wnioskuje by po
stronie Krakowa była porządkowana rzeka Prądnik Białucha. Apelował by drożny był spływ wody, bo
w przypadku zatrzymania wody momentalnie jest spiętrzenie wody w rejonie ulicy Bankowej.  Dyrektor
M. Sikora  poinformowała, że dlatego między innymi propozycje Miasta Krakowa na ewentualne nowe
użytki ekologiczne są przez Wody Polskie negowane i wskazywane są im te niebezpieczeństwa. Dodała,
że utworzenie użytku Białucha Biały Prądnik jest ogromnym problemem i ciężarem w razie konieczności
realizacji  jakichkolwiek prac.  Wody Polskie  w czasie  powodzi  i  zaraz  po niej  mogą działać,  później
w każdym momencie muszą mieć zgłoszenia do RDOŚ, typu nadzory przyrodnicze i inne. Wody Polskie
realizują prace pod ścisłym nadzorem i  zgodnie ze sztuką budowlaną,  to jednak czasami te pieniądze
pojawiają się na przykład tu teraz i natychmiast. Mają na ich wykorzystanie często tylko miesiąc czasu. Bo
przykładowo jest końcówka roku budżetowego, oboszczenia związane np. z uśpieniem gatunków szczeżui
i małż, czy innych i powodują, że nie ma możliwości wjechania chociażby z brzegu i udrożnienia koryta.
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Nie ma możliwości wjeżdżania do koryta, aby nie naruszać ekosystemu, przez to jednak często Wody
Polskie swoich prac nie mogą zrealizować i wykorzystywać na ten cel przeznaczonych pieniędzy. Dlatego
Wody Polskie zawsze zwracają się do gmin i powiatów, które chcą chronić środowisko i wprowadzać
formy ochrony przyrody, by zważyły również na to, że w ten sposób można sobie później zawiązać ręce.
Radny P. Podleśny zwrócił się z pytaniem w sprawie potoku Korzkiewka w miejscowości Korzkiew, na
którym znajdują się dwa mosty okularowe, które nastręczają problem Powiatowi Krakowskiemu w projek-
towaniu  od  2017  roku  chodnika  przy  drodze  powiatowej  DP  2133  K  (aut.  Januszowice/  Korzkiew/
Grębynice) przy tych mostach właśnie. Zarząd Dróg Powiatu Krakowskiego po pięciu latach zadecydował
o przerwaniu projektowania tego odcinka ponieważ – zastrzegł, że cytował – występują trudności z poro-
zumieniem,  wręcz  nieprzychylne  stanowisko  Wód  Polskich.  Postawione  wymagania  to  przebudowa
koryta,  pogłębienie koryta w jedną i  drugą stronę kilkaset  metrów, przebudowa mostów okularowych
w całości po stronie inwestora, czyli gminy i powiatu, natomiast po stronie Wód Polskich tylko negatywna
opinia, negatywne stanowisko, brak finansowania. Uzupełnił, że cytuje, nie opiniuje, iż „stanowisko jest
nieprzechylne”. Radny kontynuował wypowiedź, że zmienił się dyrektor Zarządu Dróg Powiatu Krakow-
skiego, ale nie zmieniły się jednak oczekiwania lokalnej społeczności. Dodał, że występuje problem z oby-
dwoma mostami okularowymi. Mieszkańcy zgłaszają, że jeden z okularów jest całkowicie zarośnięty i nie-
drożny, przez którego przy każdym większym opadzie, występuje spiętrzenie i wylewanie wody z koryta
rzeki  w  stronę  domów.  Zapytał  radny,  czy  w przedmiotowej  sprawie  toczą  się  rozmowy z  organem
właściwym jak rozwiązać problem i drugie pytanie jakie jest stanowisko Wód Polskich w tej sprawie.
Dyrektor M. Sikora powiedziała, że stanowiska Wód Polskich nie można nazwać nieprzychylnym, tytu-
łem wprowadzenia:  realizując  jakąkolwiek drogę,  trakt  drogowy,  most,  przeprawę mostową,  inwestor
uzyskuje pozwolenia wodnoprawne, wcześniej uzgodnienia i zawsze na etapie inwestycji są warunki jasno
postawione: utrzymywanie pod mostem i w granicach oddziaływania przed i za, należy do administratora
drogi.  Przy  braku  utrzymywania  we  właściwym stanie  okularów i  spowodowania  dużych  szkód,  sta-
nowisko Wód Polskich nie może być liberalne: zróbcie tylko okular, my zrobimy resztę. Wody Polskie
wskazywały wprost; jeżeli inwestycja została źle zaprojektowana i źle utrzymywana, istnieje konieczność
jej przebudowy zgodnie z przepisami i wytycznymi dotyczącymi między innymi przepustów i mostów.
Obecnie  się  wskazuje  raczej  na  przepusty  ramowe,  niż  kołowe  okularowe,  bo  one  właśnie  zawsze
najczęściej  powodują  spiętrzenia  i  zarośnięcia.  Podkreśliła,  że  to  nie  jest  nieprzychylność,  tylko
wskazywanie  inwestorowi  i  administratorowi  drogi  na  jego  obowiązki  i  konieczne  działania.  Wody
Polskie wskazują na konieczność umocnienia brzegów skarp, dna koryta przed jak i za, by po pierwsze
mieć łatwość i dla inwestora i dla nas usuwania wszelkich nanoszonych przez rzekę i w czasie zwykłym
normalnym biegu, jak i wezbraniowym, wszystkich namulisk, zawiesin, krzaków, gałęzi, śmieci by im
i Wodom Polskim w razie czego łatwiej było wejść udrożnić proces. Natomiast powiat stwierdził, że zrobi
inwestycje tylko w ramach ZRID-u,  czyli  w obrębie pasa drogowego,  podczas gdy to jest  inwestycja
związana  z  koniecznością  zapewnienia  bezpieczeństwa,  zarówno  przeprawy  mostowej  nad  tym prze-
pustem,  czyli  drogi,  jak  i  dla  sprawnego  funkcjonowania  i  nie  spiętrzenia  rzeki.  Postawiony  został
warunek:  inwestycja  nigdy  nie  może  spiętrzać  rzeki  powodując  podtapianie  ludzi  zlokalizowanych
powyżej  danego  przepustu,  więc  to  nie  jest  nieprzychylność,  to  są  normalne  warunki  realizacji
przedsięwzięcia. Powiat chce zamknąć zadanie zgłoszeniem do architektury w zakresie pasa drogowego,
a resztę obowiązku zrzucić na Wody Polskie, że to już występuje poza pasem drogowym. To jest kwestia
uwzględnienia, że zrealizuje się wszystko w ramach pozwolenia na budowę i pozwolenia wodnoprawnego
nie zamykając się tylko w zgłoszeniu w ramach pasa drogowego. Dyrektor podsumowała, że taka powinna
być droga postępowania i w tym przypadku nie ma nieprzychylności Wód Polskich, ani negatu, są to
postawione warunki administratora rzeki, który musi zadbać o bezpieczeństwo powodziowe na każdym
etapie funkcjonowania przedsięwzięcia. Dyrektor potwierdziła, że jest w stałym kontakcie i współpracuje
z panią dyrektor. Radny P. Podleśny kontynuował, że sprawa projektowania trwa długo, aktualnie nie ma
chodnika  wybudowanego.  Dodał,  że  według  starosty,  stoperem  poprzedniego,  zaawansowanego  już
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projektu były właśnie Wody Polskie, ale miał okazję poznać stanowisko pani dyrektor. Zwrócił się na
koniec z  pytaniem o finansowanie,  czy według Pani  Dyrektor  wspólny montaż finansowy z Wodami
Polskimi  byłby  możliwy,  co  mieszkańcom  mogliby  wspólnie  zaproponować,  poza  czekaniem  przez
kolejne lata i  modlenia się by nie było dużych opadów i wylewania rzeki spowodowanego zatkanymi
okularami. Dyrektor M. Sikora zobowiązała się, że w zakresie utrzymaniowym może już zdeklarować, że
dysponuje środkami na udrożnienie, odmulenie odcinka i może z grupą wsparcia wspólnymi siłami ten
newralgiczny  odcinek  tymczasowo  przywrócić  do  funkcjonalności.  Takie  działanie  zadeklarowała,
natomiast środków inwestycyjnych powiedziała, że nie zadeklaruje, ponieważ środki te przyznawane są
decyzją Ministra  Finansów, którymi może dysponować.  Takich dyspozycji  nie  posiada,  natomiast  jest
w posiadaniu rezerwy z przychodów własnych na działania utrzymaniowe i w tym zakresie można byłoby
wspólnie działać, potwierdziła  gotowość Wód Polskich wejścia z gminą w porozumienie i działanie. Wójt
odniósł się do nieobecnego na sesji zastępcy dyrektora pana Radonia, u  którego uczestniczył w spotkaniu
ze starostą panem Wrzoszczykiem, wraz z obecnym dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich między
innymi  w  tej  właśnie  sprawie.  Potwierdził  na  spotkaniu  otwarcie  Wód  Polskich  na  współpracę  pod
warunkiem, że powiat przygotuje dokumentację dotyczącą zagrożeń powodziowych i etapowanie prac,
o  które  gmina  wnioskowała  w  ramach  budowy  tych  problematycznych  200-300  metrów  chodnika
Januszowice/Korzkiew/Grębynice. Przypomniał, że projekt chodnika dotyczył 5 kilometrów długości, na
które spokojnie można uzyskać pozytywną dokumentację i zgodę Wód Polskich. Poinformował, że gmina
na potoku Korzkiewka wybudowała za zgodą Wód Polskich obiekt mostowy i zmodernizowała drogę,
w tym samym czasie gmina rozpoczęła projektowanie jak Powiat Krakowski DP 2133K. Dwa lata temu
został  obiekt  wykonany  i  zakłada,  że  Wody  Polskie  nie  mają  problemu  z  estetyką  ani  drożnością.
Podkreślił, że powiat rzeczywiście miał podjąć te działania. Przyznał, że dyrektor Radoń w imieniu Wód
Polskich wyraził daleko idącą otwartość na współpracę w zakresie pozyskania środków centralnych na
modernizację drogi  i  cieku Korzkiewki,  który płynie wzdłuż drogi  powiatowej.  W sytuacji  nawałnicy
momentalnie napływa wody na metr wysokości i okular sprawia problemy mieszkańcom.  Dodał, że gmina
nie  kwalifikuje  się  do  uzyskania  odszkodowania  ze  strony  wojewody,  ani  rządu,  ponieważ  podstawą
stanowi 5% strat w infrastrukturze komunalnej, co dla gminy jest nieosiągalne przy budżecie gminy ze 150
milionami.  Tych  5% gmina  nie  jest  w  stanie  wykonać,  stąd  mieszkańcy  nie  mają  szans  otrzymania
odszkodowań z puli  rządowej,  co jest  społecznie wielkim problemem. Generalnie zostaje z tym prob-
lemem sam samorząd gminy, który nawet nie jest w stanie się zabezpieczyć strażakami, ponieważ gdy
pojawia się nawałnica na północy gminy, to za pół godziny występuje powódź w Zielonkach. Służby
i sami mieszkańcy nawet nie są w stanie usunąć samochodów z zagrożonych terenów. Radny D. Dragosz
zwrócił się z pytaniem o potok Garliczki, czy na odcinku 5 kilometrów będzie ona regulowana i czysz-
czona, ewentualnie jeśli nie na całej długości, to na którym odcinku i co wchodzi w zakres działania; czy
potok będzie pogłębiany, czy brzegi będą ścinane, czy działanie obejmuje tylko wykaszanie. Dyrektor M.
Sikora powiedziała, że działania utrzymaniowe w zakresie Garliczki dotyczą: wykoszenie, odkrzaczanie,
usunięcie nanosów na newralgicznych miejscach, usunięcie przytamowań, wycinka drzew, odtworzenie
ubezpieczenia skarpy i brzegu. Radny dopytał, czy potok będzie pogłębiany. W odpowiedzi dyrektor M.
Sikora powiedziała, że nie będzie pogłębiana Garliczka, będzie usuwanie namułów i nanosów. Pogłębianie
potoku jest działaniem inwestycyjnym w zakresie przebudowy parametrów hydraulicznych rzeki.  Radny
D.  Dragosz zwrócił  uwagę,  że  z  tym  właśnie  problemem  boryka  się  gmina.  Dyrektor  M.  Sikora
powiedziała,  że  przywracana  jest  drożność  cieku  do  stanów  pierwotnych  przed  nanosem.  Radny
kontynuował, że największy problem stanowi ta rzeczka, która w roku ubiegłym potrafiła siedmiokrotnie
wylać wodę z koryta zalewając ludzi i stwarzając im olbrzymie problemy na ul. Bankowej.  Dyrektor M.
Sikora wyraziła nadzieję, że działania wdrożone powinny pomóc w poprawie tej funkcjonalności i bezpie-
czeństwa. Dodała, że jeżeli Wody Polskie stwierdzą w trakcie wykonywania prac, że jednak potrzebne jest
jeszcze dodatkowe działanie, to w razie czego dysponuje niewielką pulą. Na to zadanie zostało  zabezpie-
czonych 40 tysięcy zł, które trzeba wdrożyć. Na chwilę obecną Wody Polskie zdiagnozowały wymienione
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działania i dyrektor wyraziła nadzieję, że usunięcie tych namulisk, czy mulisk poprawi funkcjonalność.
Radny D. Dragosz nawiązał do wypowiedzi dot. obwodnicy na ulicy Bankowej, czy jest taka możliwość,
żeby obydwa koryta rzeki pozostały łącznie wraz z nowym wykonanym, wówczas mogłyby lwią część
wody  odbierać  i  tym  samym  zwiększyłoby  się  bezpieczeństwo  mieszkańców.  Dyrektor  M.  Sikora
przyznała, że nie pamięta zapisów pozwolenia wodnoprawnego w tym zakresie. Zdaje się, że był warunek
przekierowania rzeki z powrotem, ale ponieważ nie była pewna, czy był warunek likwidacji urządzenia,
zadeklarowała sprawdzenie zapisów decyzji  budowlanej i  wodnoprawnej i  ewentualnie prześle gminie
pisemną odpowiedź.  Radny D. Dragosz zwrócił się z prośbą by pozytywnie odnieść się do rozpatrzenia
sprawy,  by jednak pozostało  nowe koryto  wody po zakończeniu budowy,  które  stanowiłoby zbiornik
retencyjny. Następnie radny zwrócił się w temacie złożonego przez gminę do Wód Polskich pisma o poz-
wolenie  na  umieszczenie  kładki  dla  pieszych  na  rzece  Białucha  łączącej  ulicę  Ks.  A.  Zięby  z  ulicą
Gwizdałów. Jest to kluczowa sprawa  dla gminy by powstał tam chodnik, dwie koncepcje zostały złożone,
prosił by jak najszybciej to mogło zostać zrealizowane.  Dyrektor M. Sikora zadeklarowała sprawdzenie,
dodała, że są to kompetencje dyrektora Zarządu Zlewni, ustali na jakim jest etapie i jak można to będzie
usprawnić w tym zakresie.  Radny D. Dragosz podkreślił, że gminie zależy, aby jak najszybciej zadanie
zrealizować,  ponieważ w grę  wchodzi  bezpieczeństwo pieszych,  zwłaszcza  dzieci  idących do szkoły.
Dyrektor M. Sikora powiedziała, że w zakresie czasu Wody Polskie są bardzo obciążane ilością wniosków
gmin w ślad za otrzymanymi środkami z różnych programów, Polskiego Ładu najczęściej.  TO jednak
dokładają  starań,  aby  pilnie  rozpatrywać  sprawy,  ale  na  ten  czas  ma  wpływ  jakość  materiałów
przygotowywanych przez oferentów realizujących zadanie dla gminy. Zostanie to sprawdzone i dyrektor
postara się na ręce pana przewodniczącego dać mailową informację.  Radny T. Łysek (zarówno sołtys
sołectwa Bibice), zwrócił uwagę na potok Bibiczanka w Bibicach. Niegdyś bardzo spokojny, od kilku lat
regularnie wylewający, doprowadzający do powodzi i podtopień. Konsekwencje tego ponoszą mieszkańcy
zalanych domów oraz gmina z powodu zerwanego mostu z powodu wylania potoku. Szacował, że kilka
milionów  złotych  potrzeba  będzie  jego  na  odbudowę  i  wyasygnowania  z  budżetu  gminy.  Radny
zdiagnozował  w obrębie  kompetencji  Wód Polskich  trzy  problemy.  Pierwszym z  nich  jest  zamulenie
i podniesienie koryta rzeki o ok pół metra, w związku z czym ulica Spacerowa jest regularnie zalewana.
Drugim problemem są  samosiejki, które w obrębie tego potoku przez te kilkanaście lat regularnie coraz
większe  wyrastały.  Gmina  w obrębie  swojej  własności  działki  wokół  koryta  częściowo te  samosiejki
usunęła,  natomiast  nie  ma  kompetencji  do  likwidacji  samosiejek  w  obrębie  samego  koryta  potoku.
Trzecim  problemem  są  siedliska  bobrów na  potoku  Bibiczanka,  kiedyś  zlokalizowane  w  obrębie
obwodnicy  północnej  w tej  chwili  przeniosły  się  w górę  koryta  w trudno  dostępne  miejsca.  Jednym
z  takim  miejsc  jest  przepompownia,  gdzie  dochodzi  do  regularnego  jej  zalewania  i  wylewania  się
zanieczyszczeń na ulicę Spacerową. Bobry potrafią mnóstwo gałęzi nazbierać,  więc przy najbliższej burzy
może to doprowadzić do zniszczenia kolejnych przepustów, na co gmina  już pozwolić sobie nie może.
W związku z tym radny ma pytania, czy rozważają Wody Polskie możliwość odmulenia tego potoku,
likwidacji  samosiejek  i  skuteczniejszego  zadziałania  w  kwestii  siedlisk  Bobrów,  zwłaszcza  przy
przepompowni. Dyrektor M. Sikora odpowiedziała, że Wody Polskie są podmiotem odpowiedzialnym za
wodę, koryto i mogą usuwać przetamowania. W zakresie siedlisk bobrów Wody Polskie nie mają nic do
czynienia. Bobry potrafią po dobie tamę odbudować i w tym zakresie działania Wód Polskich zwane są
syzyfową pracą, ale starają się je usuwać. Na każdy zgłoszony wniosek usunięcia przetamowań, Wody
Polskie muszą mieć zgodę od RDOŚ i starają się służbami własnymi, ale i zleceniami udrażniać cieki
wodne,  których mają  ogromną liczbę kilometrów cieków,  potoków,  zwłaszcza  w zlewniach górskich,
gdzie bobry bardzo lubią obszary w pobliżu wszelkich oczyszczalni z tej racji, że woda jest cieplejsza.
Wody Polskie obserwują wzrost populacji bobrów, jednak na redukcję populacji i przenoszenie nie będą
działać. Pan Wójt z dyrektorem RDOŚ może dyskutować o redukcjach i jakichkolwiek działaniach. Wody
Polskie  mogą jedynie  usuwać przetamowania  bobrze.  Przy  czym RDOŚ również  ma syzyfową pracy
w zakresie redukcji rodzin bobrowych. Przy tym są to działania kosztochłonne, a niestety nieprzynoszące
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efektów, ponieważ bobry są  pracowite  i  bardzo dbają  o swój  gatunek.  W zakresie  Bibiczanki,  Wody
Polskie prowadzą rozmowy również z Generalną Dyrekcją, ponieważ zwiększenie ilości wody i nanosu
związane  jest  głównie  z  robotami  budowlanymi  na  drodze.  Przy  każdym,  małym  nawet  deszczu  są
wymywane i spłukiwane do Bibiczanki. Pomimo deklaracji w pozwoleniu i dokumentach, że nie będzie
negatywnych oddziaływań tej drogi i tej ilości wód na tereny niżej ległe niż wyloty, w rzeczywistości
Miasto  Kraków i  gmina  Zielonki  wskazują  na  te  olbrzymie  problemy,  stąd  Wody Polskie  starają  się
oddziaływać  na  Generalną  Dyrekcję,  by  uwrażliwiać  ją  na  te  problemy.  Wody  Polskie  działania
odmuleniowe mają zaplanowane w działaniu, by wdrożyć je siłami własnymi i oferenckimi z zewnątrz.
Odnośnie  samosiejek,  zakrzaczenia,  drzewa,  krzewy  Wody  Polskie  siłami  własnymi  czy  zewnątrzną
umową usuwają. Gdy mowa jest o kompetencjach, to gmina może zgłosić chęć ich usunięcia zwracając się
do Wód Polskich o zgodę na takie działanie. Wody Polskie dysponując gruntami Skarbu Państwa z oś-
wiadczenia mogą zawrzeć porozumienie z gminą w tym zakresie, by takie działania wdrożyć. Dyrektor nie
chciała sugerować przerzucania na gminę tego zadania,  tylko wskazać, że istnieje taka możliwość dla
gminy.  Zobowiązała  się,  że  pani  kierownik  sprawdzi,  kiedy  miały  miejsce  ostatnie  wykoszenia
zadrzewień,  zakrzaczeń i  czy  można  to  przyspieszyć  i  wdrożyć.  Drzew,  krzewów,  cieków jest  dużo,
natomiast na usuwanie drzew, krzewów ewentualnie w wodach wyższych niż parametry w ustawie, Wody
Polskie  jako  właściciel  muszą  uzyskać  zezwolenie  właściwego  wójta,  burmistrza,  prezydenta.  Radny
T.  Łysek zwrócił  uwagę,  że  w  zakresie  usuwania  samosiejek  w  korycie  rzeki  używając  poprzednio
sformułowania  „kompetencje”  Wód Polskich  miał  na  myśli  „odpowiedzialność”  Wód Polskich,  które
będąc właścicielem cieku wodnego i zarządcą, to do zarządcy należy dbanie o koryto rzeki. Dyrektor M.
Sikora zwróciła uwagę, że nie każde drzewo w korycie, w skarpie koryta jest problemem. Dla wielu koryt
i skarp drzewo stanowi ubezpieczenie przed spływaniem, wymywaniem i osuwaniem się skarpy.  To tak
nie  funkcjonuje,  żeby administrator  potoku,  gdzie  samosiejka  się  nasadzi  i  urośnie  będzie  od razu ją
usuwał,  bo  doprowadzi  do  sytuacji  szybszego spływu i  wymywania  zawiesin  z  gleby.  Wody Polskie
reagują  w zakresie usuwania drzew, krzewów, gdy są zgłoszenia zagrożenia mienia, zdrowia, czy życia.
Radny T. Łysek powiedział, że rok temu wraz z Zastępcą Wójta Panem A. Kuźniarskim na spotkaniu
z przedstawicielem Wód Polskich dokładnie te zagrożenia wskazali oraz propozycje rozwiązania problemu
i zwrócił się do Pani Dyrektor z prośbą o powrót do tego zgłoszenia gminy.  Radny K. Gaweł zwrócił
uwagę,  że  rzeka Garliczka zalewa społeczność Zielonek na wysokości  ulicy Grochowalskiego i  ulicy
Krakowskie Przedmieście. Rzeka Białucha krzyżuje się z nią przy ulicy Bankowej, która jest regularnie
zatapiana,  włącznie  z  urzędem  gminy  i  piwnicami  tego  urzędu.  Radny  docenia  działania  związane
z czyszczeniem rzek, natomiast nie rozwiązują one problemu, stąd trzeci zbiornik Garlica Murowana jest
bardzo istotny i niezbędny dla tej społeczności.  Dyrektor M. Sikora powiedziała, że mówiła o działaniu
utrzymania na rzece Garliczce, nie o działaniu inwestycyjnym.  Powiedziała, że wszystkich zbiorniki są
w PZRP ujęte, ale Wody Polskie nie mają zabezpieczonych środków na ich realizację. Informacje w zak-
resie wszystkich zbiorników i działań, które są niezbędne na terenie gminy - by mówić o pełnej ochronie
przeciwpowodziowej  -  są  przygotowane  i  oddane.  Dodała,  że  koncentrowała  się  na  omówieniu  tego,
jakimi  środkami  dysponują  Wody  Polskie  i  co  mogą  już  zadziałać,  by  mówić  o  realiach.  Radny  D.
Dragosz prosił  o doprecyzowanie na jakim odcinku  Garliczki będą wykonywane prace utrzymaniowe.
Dyrektor M. Sikora przytoczyła nazwę zadania „Utrzymanie potoku Garliczka w km 0+000-5+020, gm.
Zielonki”.  Wyjaśniła,  że od ujścia to jest  kilometraż 0,  w górę 5 kilometrów 20 metrów. Udrażniane
następuje  od  ujścia,  by  wodom  napływającym  nie  blokować  przepływu.  Sołtys  Sołectwa  Garlica
Murowana D. Król zwróciła uwagę, że sołectwo nie jest zalewane. Poruszyła problem nurtujący sołectwo
od kilka lat, mianowicie wzdłuż rzeki stoi bardzo dużo uschniętych drzew olszyn, które zostały zaatakowa-
ne zarazą i aktualnie tych suchych już rzew jest bardzo dużo. Częściowo mieszkańcy uzyskali pozwolenie,
gdzie rosły blisko budynków i kilka z nich zostało wyciętych zgodnie z ustawą i uzyskanym pozwoleniem.
Jednak  jest  wiele  miejsc,  gdzie  te  drzewa  stoją,  m.in.  na  terenie  przy  Akademii  Rolniczej,  również
w  miejscu  planowanego  suchego  zbiornika.  Sołectwo  nie  ma  środków  na  wycięcie  tych  drzew,  ani
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mieszkańcy, którym te drzewa zagrażają. Dwa lata temu wystąpił problem na Podskalu, gdy jedno z takich
suchych drzew się zawaliło i uszkodziło dużą część ogrodzenia, gdzie strażacy musieli interweniować.
Tych suchych drzew jest bardzo dużo, na co chciałaby zwrócić uwagę pani sołtys. Dodatkowo zwróciła się
z  prośbą  o  przeglądnięcie  Garliczanki.  Bowiem  przy  okazji  konserwacji  średniego  napięcia,  firma
wykonująca  to  zadanie  pozostawiła  bardzo  dużo  powycinanych  drzew w korycie  rzeki,  ponieważ  im
przeszkadzały w trakcie prac, ale ich nie usunięto. Dyrektor M. Sikora spytała, czy w tym zakresie gmina
pisała skargi do zarządcy sieci. Sołtys D. Król powiedziała, że zgłaszała to kilkukrotnie, ale zbiegło się to
wydarzenie z powodzią, podczas której dużo drzew spłynęło i wynikł z tego problem. Podsumowała, że
chciałaby sprawdzenia koryta rzeki  oraz usunięcia suchych,  spróchniałych drzew.  Dyrektor M. Sikora
powiedziała,  że  będzie  starała  się  stojące  drzewa  na  działkach  Wód  Polskich  usunąć,  liczy  też  na
uzyskanie  odpowiednio  szybko  zezwolenia  od  Pana  Wójta.  Wymaga  jeszcze  sprawdzenia  własności
działek,  bo  wspomniała  pani  sołtys  o  uniwersytecie,  więc  oni  również  muszą  wyrazić  zgodę  i  wolę
działania. Te, które znajdują się na działkach Wód Polskich, zakładała, że większość zrealizują. Natomiast
w sytuacji z nierzetelną firmą pracującą dla inwestora sieci, pisząc ewentualną skargę w przyszłości, czy
prośbę o pilne zrealizowanie podstawowego ich obowiązku, może Pani Sołtys również wysyłać pismo do
jej wiadomości, wtedy będzie mogła danego inwestora, czy to Tauron, czy in. przymusić w inny sposób do
działania.  Dyrektor  przyznała,  że  nie  miała  wiedzy  o  tej  sytuacji.  Przypomniała,  że  ma  możliwość
nałożenia  kary  za  niewykonanie,  zaniedbanie,  narażenie  na  skutki  powodzi  i  pociągnięcia  tego
drzewostanu z wodą. Podsumowała, że jeżeli takie sytuacje będą miały miejsce z nierzetelnymi firmami,
to Pana Wójta, Panią Sołtys prosi o telefon, by móc zareagować w ramach komunikacji z prezesem danej
sieci.  Sołtys D. Król podziękowała za chęć i deklarację pomocy i wyraziła oczekiwanie na wykonanie
zbiornika.  Wójt wyraził podziękowanie Pani Dyrektor za przyjęcie zaproszenia do dyskusji w trudnych
tematach. Zdaje sobie sprawę, że jednostka jest zależna od budżetu. Wspólnie lobbujmy u dostępnych
możliwych  decydentów  w  zakresie  zwiększenia  środków  finansowych  na  budowę  zbiorników.  Dla
Krakowa zbiorniki są kluczowymi w zakresie zabezpieczenia powodziowego mieszkańców. Edukacja jest
kluczowa  dla  mieszkańców,  żeby  mieli  wiedzę,  że  powinni  utrzymywać  w  czystości  swoje  tereny
nadrzeczne, by nie wysypywali trawy, śmieci i in. rzeczy, które zwężają koryto rzeki. Po powodzi widać
dokładnie, kiedy koryta są przerwane, wyrwane, co tam zostało nadsypane. Zwrócił uwagę, że posiada
mapy austriackie z 1848 roku i  widać na nich wyraźnie,  że dwa, trzy razy większe były rzeki niż te
dzisiejsze Garliczka, Naramka i Prądnik. Podkreślił, że wielkim problemem jest ochrona przyrody. Ponad
100  lat  temu  brzegi  rzeki  Prądnik  Białucha  były  koszone,  utrzymane,  praktycznie  nie  było  żadnych
chaszczy.  Na dzisiaj poprzez użytki ekologiczne i zaniedbania, przez wymogi środowiskowe, o którym
wspominała Pani Dyrektor, że Wody Polskie mają ręce związane, że nie wolno zrobić w rzece porządku,
jest niestety porażające. Od 20 lat powtarza, jak dobrze byłoby wzdłuż rzeki Prądnik Białucha dojechać do
Prądnika czy Zielonek, gdzie co 100 metrów byłaby ławeczka, 3 metrowa ścieżka, gdzie rowerami można
byłoby dojechać. Tymczasem wprowadzono użytek ekologiczny, gdzie nie wolno nigdzie wejść. Oczy-
iście jest to raj dla bobrów i innych dzików zwierząt podsumował wójt. Dodał, że dzikie zwierzęta są
własnością Skarbu Państwa i na terenie powiatu za Skarb Państwa odpowiada starosta, stąd nie Wody
Polskie,  tylko starosta odpowiada za te  zwierzęta.  Wójt  podziękował Pani  Dyrektor za obecność i  za
współpracę. Zadeklarował, że  w sytuacji, gdy Wody Polskie będą potrzebowały decyzję na wycinkę, to
gmina jest otwarta i jak tylko będzie złożony wniosek, gmina wyda zgodę bez zbędnej zwłoki. Wyraził
życzenie, aby obie jednostki miały jak najmniej zdarzeń i jak najszybciej udało się rozwiązać nurtujące
problemy mieszkańców.  Przewodniczący M. Golanko stwierdził, że wyczerpany został punkt porządku
obrad, podziękował Pani Dyrektor i całemu zespołowi za przyjęcie zaproszenia i za informację, po czym
ogłosił 3 min. przerwy.  Po przerwie przewodniczący  poinformował, że przechodzi do udzielania głosu
radnym według kolejności zgłoszonej w punkcie dot. sprawozdania wójta. 
Pytania radnych do sprawozdania: Radny P. Podleśny stwierdził, że sprostowanie raczej to będzie niż
pytanie, ponieważ w sprawozdaniu była informacja o  wydłużeniu linii do Skały autobusu 297, a powinno
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być - linii 267. Następnie radny zadał pytanie w sprawie spotkania z firmą Asbar, czy kwota ze sprzedaży
działki zostanie przeznaczona na pokrycie jej długów, czy połowę otrzyma gmina a drugą połowę drugi
wspólnik  i  jak  będą  rozliczane  zaległości  firmy  Asbar  oraz  czy  działka  jest  obciążona  hipotecznymi
długami.  Wójt powiedział,  że  działka  przewidziana  do  zbycia,  wyceniana  jest  na  około  600  tysięcy
złotych, gmina będzie to aktualizować. Wójt liczy, że wystarczy na spłatę zadłużeń i kosztów. Na dzisiaj
trudno  jest  określić,  jaki  będzie  bilans  ostateczny.  Na  drugie  pytanie  dotyczące  sprostowania,  wójt
potwierdził, że oczywiście chodziło o linię 267.
Ad 8. Sprawy bieżące i wolne wnioski radnych.
Przewodniczący  M.Golanko  przekazał  komunikaty: wójt  przedłożył  radzie  „Informację  o  przebiegu
wykonania  budżetu Gminy Zielonki  za  rok 2022”;  komisje  w swoim zakresie  zajmują się  analizą  tej
informacji; RIO w Krakowie zaopiniowało pozytywnie przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu
Gminy Zielonki za 2022 rok oraz informację o stanie mienia Gminy Zielonki na dzień 31 grudnia 2022 r.;
wójt przedłożył radzie „Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022 oraz
potrzeby związane z realizacją zadań na rok 2023”;  prosił o zapoznanie się ze sprawozdaniem; dn. 30
kwietnia upływa termin złożenia przewodniczącemu radzie przez radnych oświadczenia majątkowego wg
stanu na 31.12.2022 r.  Radny P. Podleśny zwrócił się o oznakowanie logiem gminy Zielonki autobusów
wewnętrznych linii, również w kwestiach promocyjnych, wizerunkowych.  Wójt powiedział, że aktualnie
zbierane  są  uwagi  do  programu  pilotażowego.  Dodała,  że  nie  było  w  przetargu  takiego  wymogu
oznaczenia, stąd referat będzie rozważał, czy istnieje możliwość takiego oznaczenia autobusów. Następnie
radny zwrócił się o zamontowanie wiaty i ławki na przystanku w Trojanowicach w kierunku Skała. Wójt
powiedział,  że  nie  jest  to  możliwe  do  wybudowania,  ponieważ  istnieje  spór  pomiędzy  samorządem
województwa, a sąsiadami, jeśli chodzi o granicę własności, były prowadzone nieskuteczne próby wykupu
terenu w tym zakresie. Radny K. Gaweł poinformował, że od momentu remontu drogi wojewódzkiej 794,
gdzie udało się wybudować zatokę po wielkich i długich negocjacjach z właścicielką sąsiadującą z drogą,
niestety nie udało się wygospodarować miejsca ani na ławkę, ani na wiatę. Spór jest geodezyjny, trwa do
dzisiaj, niestety nie ma możliwości negocjacji w tym zakresie, ale próby są podejmowane.  Wiceprzed-
nicząca  M.  Gadzik-Wójcik zwróciła  uwagę,  że  autobusy  komunikacji  wewnętrznej  powinny  być
oznakowane w celach informacyjnych i dostęp do rozkładów jazdy sugeruje umieścić na stałe na stronie
głównej zielonki.pl.  Wójt powiedział,  że jeśli  chodzi o stronę internetową i  oznakowanie powinno się
pojawić.  Inspektor  Referatu   Dróg  i  Komunikacji  J.  Smok powiedział,  że  przedmiotowa  informacja
znajduje się na stronie głównej po prawej stronie z napisem „Komunikacja” Przewodniczący M. Golanko
powiedział,  że  odnośnie  uruchomionej  komunikacji  wewnętrznej,  spotkał  się  z  wieloma pozytywnymi
opiniami, że komunikacja rozwiązuje wiele problemów, bardzo pozytywne są opinie odnośnie dowozu
dzieci do szkół,  młodzież jest szczególnie zadowolona dojazdem. Podsumował, że może się okazać, że
pomysł połączenia linii wewnętrznej zastępującej dowóz dzieci do szkół się sprawdzi bardzo dobrze, też
udrożnił dostęp niektórych miejscowości do komunikacji publicznej.  Zasugerował wprowadzenie hasła
„Rozkłady jazdy” na  stronie  internetowej,  ponieważ hasło  wszędzie  rozpoznawalne.  Radna M. Listoś
odczytała stanowisko członków Rady Sołeckiej i Sołtysa Sołectwa Węgrzce:
„Stanowisko indywidualne członków rady sołeckiej i sołtysa sołectwa Węgrzce:

Członkowie  rady  sołeckiej  i  sołtys  sołectwa  Węgrzce  wyrażają  zdecydowany  sprzeciw  i  brak
akceptacji dla działań Pana Piotra Podleśnego – radnego gminy Zielonki  podejmowanych od dłuższego
czasu w sieci.

Budzi  nasz  niepokój  nasilający  hejt,  którego  potwierdzeniem  są  komentarze  na  portalach
społecznościowych  pod  postami  dotyczącymi  naszego  sołectwa,  w  szczególności  tych,  które  zawierają
opisy działań i decyzji pani sołtys i rady sołeckiej.

Budowanie  negatywnego  wizerunku  działalności  sołtysa  i  rady  sołeckiej  jak  również  celowe
pomijanie  zaangażowania  ludzi,  którzy  od  dziesięcioleci  działali  w środowisku  Wegrzc  na  rzecz  całej
społeczności gminy jest nieuzasadnione i krzywdzące. Nie podobają nam się próby skłócania mieszkańców
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i  budowania swojej  pozycji  na negacji  dotychczasowych działań i  dokonań mieszkańców od wielu lat
zaangażowanych czynnie w życie lokalnej społeczności.

Nie  zgadzamy  się  na  podżeganie  i  inicjowanie  sporu  w  temacie  zlikwidowanych  na  prośbę
mieszkańców koszy do gry w koszykówkę na boisku. Jest to nieuczciwe działanie wobec wybranej przez
mieszkańców rady sołeckiej i sołtysa, którzy wszelkie decyzje i działania podejmują kierując się najlepiej
pojętym  dobrem  mieszkańców,  a  jak  powszechnie  wiadomo  każda  decyzja  ma  swoich  zwolenników
i przeciwników. Wszelkie słowa krytyki i niezadowolenia każdy mieszkaniec ma prawo i możliwość wyrazić
podczas  wyznaczonych  dyżurów,  stałych  posiedzeń  rady  sołeckiej  czy  zebrań  wiejskich.  Rada  sołecka
i sołtys są również otwarci i gotowi do dyskusji indywidualnych licząc na konstruktywne wnioski i dzia-
łania.

Pan Piotr Podleśny nie uczestniczył w zebraniach rady sołeckiej czy zebraniach wiejskich a jego
zaangażowanie i działanie polega wyłącznie na pisaniu negatywnych i agresywnych komentarzy i postów.

Nie zgadzamy się z insynuowaniem o  braku legalności działania sołtysa i rady sołeckiej. Jest to
w  naszej  ocenie  skrajnie  nieodpowiedzialne  działanie,  mające  na  celu  zasianie  niepewności  wśród
mieszkańców,  ośmieszenie  osób  zaangażowanych  w  życie  społecznie  i  budowanie  konfliktu  opartego
o kłamliwe tezy.

Ogólnodostępne komentarze Pana Piotra Podleśnego dotyczące legalności sprawowania funkcji
przez panią sołtys, a co za tym idzie całego zespołu rady sołeckiej,  oraz dotyczące ukradzionej z posesji
tabliczki „Sołtys” nie przystają osobie, która od wielu lat pełni funkcję radnego gminy. Zachowanie pana
Piotra Podleśnego nie jest zgodne z zasadami etyki radnego i znacząco odbiega od standardów jakich
oczekujemy od przedstawicieli władzy wybieranych w wyborach samorządowych. Radny nie powinien być
zwolennikiem działań sprzecznych z prawem, ani do nich zachęcać. Pan Podleśny nie wyraził publicznie
kategorycznego sprzeciwu wobec aktu wandalizmu jakim była kradzież tabliczki „Sołtys” z posesji pani
Magdaleny Listoś. Jego komentarze wręcz sugerowały, że rozumie on pobudki kierujące tym występkiem.

Niezdrowe zainteresowanie Radnego naszym sołectwem, przejawia się zawsze w jego komentarzach
pod postami dotyczącymi działań pani sołtys, które za każdym razem są ośmieszające i negujące działania
jej i całej rady sołeckiej.

Apelujemy  do  radnego  Piotra  Podleśnego  o  godne  zachowanie  przy  wykonywaniu  swojej  funkcji,
a także uprzejmości i życzliwości w kontaktach z obywatelami, nawet jeśli tak jak mieszkańcy Węgrzc, nie
są z jego okręgu wyborczego. Radny powinien być wzorem do naśladowania. Nie może pozwolić sobie na
niestosowne  zachowania,  ponieważ  jest  reprezentantem mieszkańców gminy  i  takie  zachowanie  godzi
w dobre imię samorządu, który reprezentuje, korzystając z kredytu zaufania od swych wyborców. Radny
powinien  wykonywać  swoje  obowiązki  rzetelnie  i  moralnie,  a  nie  tylko  mając  na  uwadze  swoją
popularność. Powinien też dbać o dobre relacje z mieszkańcami oraz pozostałymi radnymi.

Radny gminy ma ogromną swobodę działania i duże możliwości i tylko od niego zależy, czy wybierze
konstruktywną współpracę, czy wywoływanie konfliktów.

Rada sołecka i sołtys Węgrzc zwraca się z apelem o zaprzestanie hejtu i manipulacji na naszych
portalach społecznościowych i w naszej przestrzeni publicznej. Prosimy o uszanowanie mieszkańców
i zaprzestanie mowy nienawiści.

Osobiście zwracam się do członków Klubu radnych Koalicja dla gminy Zielonki, z którymi mieliśmy
przyjemność realizacji prospołeczne inicjatywy na terenie naszego sołectwa np. Eko-piknik w roku 2022,
dla  potrzeb  realizacji  której  klub  wystąpił  o  dofinansowanie  do  sołtysa  i  rady  sołeckiej  i  wsparcie
finansowe otrzymał, o refleksję na temat kreowania Państwa wizerunku jako grupy aprobującej postawę
Pana Radnego Podleśnego.”
Radny   P. Podleśny   stwierdził, że każdy ma prawo do własnej, chociażby była negatywna, opinii. Wyraża
negatywne  opinie,  gdy  się  z  czymś  nie  zgadza,  niezależnie,  czy  to  jest  pani  Magdalena  Listoś,  czy
ktokolwiek inny. Dodał, że ma swoje zdanie i będzie je zawsze wyrażał. Nie przyjmuje do wiadomości, że
jest autorem hejtu. Hejtem nazwał komentarz radnego P. Calika i nie usunięcie postu przez administratora
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strony.  Radny    P.  Calik   poinformował,  że jego komentarz  był  podsumowaniem zachowania i  postawy
radnego w sieci. Przewodniczący M. Golanko przypomniał, że radni funkcjonują w określonej przestrzeni,
każdemu powinno zależeć na zachowaniu określonego poziomu bez przekraczania granic i  wspólnym
budowaniu  pozytywnego  wizerunku  gminy.  Mając  różne  zdania,  można  spokojnie  dyskutować.
Wiceprzewodniczący    K.  Olawski   odniósł  się  do kwestii  braku usuwania komentarzy,  przypomniał,  że
miała miejsce sytuacja, kiedy zwrócił się do radnego o usunięcie komentarza kierowanego pod adresem
wójta i całej rady przy okazji ustanawiania pomnika przyrody, którego radny nie usunął, stąd apel, by
wszyscy się wzajemnie szanowali.  Zawsze warto rozmawiać,  zanim coś zostanie napisane w mediach
społecznościowych.  Radny    P. Podleśny   skomentował, że  nie usunął komentarza, ponieważ nie widział
w  tym  hejtu,  była  pewna  ironia,  pewna  hiperbola  według  niego  dozwolona.  Wiceprzewodniczący
K. Olawski stwierdził,  że radny dał sobie przyzwolenie i  wprowadził  ten styl,  ten sposób atakowania
w  mediach społecznościowych.  W  ójt   odniósł  się  do przedmówców,  że  życzyłby sobie  jako podstawę
funkcjonowania wyłącznie prawdę bez manipulacji. Łatwo jest się wypowiadać, jeżeli nie zna się różnych
warunkowań. Następnie wójt poinformował, że w związku z nowelizacją przepisów, gmina ma wyznaczyć
i zaproponować komisarzowi wyborczemu nowe obwody głosowania. Przedstawił propozycje w oparciu
o wytyczne lokal wyborczy dla 200 osób i w odległości do półtora kilometra: Batowice – budynek sołecki,
Bibice - szkoła z dwoma obwodami głosowania, Boleń, Bosutów - stary budynek wielofunkcyjny w Bosu-
towie, Dziekanowice - budynek wiejski, Garlica Murowana- budynek w centrum, Korzkiew, Grębynice,
Januszowice -  budynek starej  szkoły w Koszkwi,  Owczary -  budynek wielofunkcyjny, Przybysławice,
Brzozówka – zespół szkolno-przedszkolny w Przybysławicach, Trojanowice - budynek wielofunkcyjny,
Węgrzce - przedszkole samorządowe z dwoma obwodami głosowania, Wola Zachariaszowska, Garliczka,
Garlica Duchowna - szkoła podstawowa w Woli Zach., Zielonki - szkoła z trzema obwodami głosowania
(Pękowice,  Trojanowice,  Garlica  Murowana),  Domy Pomocy Społecznej  –  Batowice,  Owczary.  Wójt
podsumował,  że  ostatecznie  decyzje  podejmuje  komisarz  wyborczy.  Sołtysi  proszeni  są  o  ewentualne
wypowiedzenie umów najmu w budynkach sołeckich na dzień wyborów, na dzień przed i na dzień po
wyborach, gdy znany już będzie termin jesiennych wyborów parlamentarnych br. oraz samorządowych na
wiosnę przyszłego roku. Wójt zwrócił uwagę, że będzie potrzeba zorganizowania większej liczby komisji
obwodowych  i  dodatkowe  wyposażenia  będą  musiały  być  zakupione,  założył  wójt,  że  wydatki  będą
refundowane. Zwrócił się do sołtysów, by na okres świąt majowych w obiektach komunalnych pamiętano
o wywieszeniu  flagi.  Radny    P.  Podleśny   zwrócił  się  z  pytaniem do radnej  M.  Listoś,  czy cała  Rada
Sołecka się wypowiedziała, poprosił, by przesłała mu pismo, aby mógł się z nim zapoznać, żeby wiedział,
kto je podpisał.  Przewodniczący M. Golanko kończąc dyskusję w tym temacie, powiedział, że odbiera
stanowisko rady sołeckiej i sołtysa jako apel o zaprzestanie określonej działalności w duchu odpowie-
dzialności,  internet daje szerokie możliwości,  ale rodzi odpowiedzialność za publikowane treści.  I  nie
chodzi o rację, tylko o pewną kulturę słowa, którą wszyscy powinni mieć na uwadze.  Radny    T. Łysek  
zwrócił  uwagę  na  działania  zlecane  przez  firmę  Tauron,  w  wyniku  których  pozostawiane  są  obcięte
gałęzie.  W  Bibicach  znajduje  się  kilkanaście  miejsc z  zeskładowanymi  gałęziami.  Nieskuteczna  jest
korespondencja z Tauronem zarówno sołtysa, jak i urzędu. Radny D. Dragosz wspominał o składowanych
gałęziach,  pani  sołtys  D.  Król  również,  zastanawiał  się  radny,  czy nie  jest  to  kompleksowe działanie
Taurona, który zobligowany do ich zabrania, nie zabrał i teraz gmina ma problem.  Zwrócił się o roz-
wiązanie problemu, przymuszenia Taurona do ich pozbierania i podkreślił, że nie można dłużej z tym już
czekać.  Wójt powiedział,  że  podejmie  interwencje  u  dyrektora  Taurona  i  przyjrzy  się  udzielanym
odpowiedziom, jakie urząd otrzymał. Dodał. że Tauron często argumentuje, że wycina za mieszkańców,
ponieważ za blisko linii znajdują się drzewostany. Radny T. Łysek uzupełnił, że te składowiska znajdują
się na mieniu gminnym. Odniósł się, że drzewa były tam pewnie, zanim linie energetyczne powstawały.
Dodał, że jeśli właścicielem działek jest gmina, to rodzi się pytanie, czy rzeczywiście oni są zobligowani
do ich osunięcia, czy jednak będzie gmina musiała to usunąć i posprzątać. Radny   D. Dragosz   odniósł do
słów Pani Sołtys, że sołectwo Garlica Murowana nie jest zalewane, a na ich terenie buduje się zbiornik

22



retencyjny. Radny pragnął przypomnieć, że Zielonki położone najniżej toną wręcz, gdy pada intensywny
deszcz.  Stąd  bardzo  zasadnym jest,  aby  zbiorniki  po  drodze  przejmowały  lwią  część  wody.  Wicep-
rzewodniczący R.  Krawczyk uzupełnił  wypowiedź przedmówcy,  że  w Zielonkach kumuluje  się  woda
z dwóch stron: Garliczki i Naramki i od strony Białuchy.  Kumulacja wody ma swój początek w Suło-
szowej  i  w  Skale,  która  następnie  zalewa  po  drodze  Szczordkowice,  Naramę,  Owczary,  Garliczkę,
oczywiście obydwie Garlice i niestety rozlewa się najdotkliwiej w Zielonkach. Radny   D. Dragosz   dodał,
że kumulacja następuje na złączeniu Garliczki i Białuchy w połowie ulicy Bankowej. Dlatego zbiorniki są
tak niezbędne i wszystkim powinno zależeć i powinni zabiegać, by zostały wybudowane. Radny   K. Gaweł  
zwrócił uwagę na komunikację zbiorową od 1 września br., kiedy zostaną wprowadzone zmiany związane
wprowadzeniem linii tramwajowej na  Górce Narodowej.  Miasto Kraków planuje uruchomić nową linię
154  ulicą  Łokietka  do  Pętli  Tonie.  Stąd  sugestia, czy  nie  dałoby  się  wynegocjować  żeby  ta  linia
przebiegała  przez  osiedle  Łokietka  i  ulicę  Na Popielówkę włącznie.  Gdy Miasto  Kraków z  linią  154
byłoby skłonne zapętlić przez rejon gminy i wrócić z powrotem na teren miasta, warto byłoby podjąć takie
rozwiązanie. Miasto Kraków ma świadomość, że rejon ten jest bardzo zabudowany i komunikacja bardzo
potrzebna.  Radny poruszył  drugą sprawę w kwestii  komunikacji  wewnętrznej  gminy,  iż  miejscowości
Garliczka  i  Przybysławice  w  dalszym  ciągu  czują  się  wykluczone  komunikacyjnie,  stąd  sygnał
mieszkańców przekazuje do korekty tras. Wiceprzewodniczący   K. Olawski    w uzupełnieniu przedmówcy,
zwrócił uwagę, że jeśliby się tego nie dało załatwić, może istaniałaby szansa by gminną linię wewnętrzną
wyprowadzić 400 metrów do Krakowa. Autobus na trasie Węgrzce/Osiedle Łokietka wykonuje pętlę po
osiedlu Łokietka. Natomiast komunikacja miejska jeździ co kilkanaście minut po ulicy Łokietka. Gdyby
linię wewnętrzną wydłużyć o te 400  metrów na ulicę  Starego Wiarusa, gdzie Kraków tam zrobił sobie
pętlę,  ale  prawdopodobnie  na  terenie  prywatnym,  być  może  udałoby  się  to  wszystko  jakoś  dograć.
Mieszkańcy Osiedla Łokietka, Zielonki przy ul. Na Popielówkę i powyżej, dojechaliby do linii 220, 240.
Tam można byłoby się przesiadać i byłaby dużo większa możliwość komunikacyjna. Ma świadomość jak
trudna jest do przeprowadzenia ta propozycja, stąd składa wniosek w uzupełnieniu do tego, co powiedział
Pan radny K. Gaweł, żeby rozeznać jako jedną z opcji.  Mówiąc o przedłużeniu linii o 400-500 metrów
miał  na myśli  ok.  100 na terenie  gminy Zielonki,  a  400 metrów od ulicy Pękowickiej  przez Starego
Wiarusa  do  ulicy  Łokietka  po  terenie  Krakowa.  Podkreślił,  że  to  rozwiązanie  bardzo  by  usprawniło
komunikację w tym rejonie. Wójt powiedział, że przyjmuje wniosek, drogowcy będą się zastanawiali, jaki
będzie  efekt  końcowy,  to  trudno  w  tej  chwili  odpowiedzieć.  Również  wniosek  do  pilotażu  będzie
odnotowany. Stwierdził, że trudność polega na tym, że planowana jest ingerencja w inną gminę i niestety
również  powiat  ma  w  tym  zakresie  komunikacji  publicznej  stosowne  działania,  stosowne  uchwały,
blokując gminę z wjazdem z liniami wewnętrznymi do Krakowa. To musi powstać odpowiedni dokument,
gmina ma reprezentację w postaci dwóch radnych w Komisji Infrastruktury i przewodniczącego komisji,
więc zakładał,  że powinni  o tym pamiętać i  pilnować,  żeby zarząd i  Rada Powiatu podjęła stosowne
decyzje w zakresie transportu publicznego, żeby można było zorganizować wjazd nawet na krótko do
Krakowa. Podkreślił, że to nie dotyczy wyłącznie Zielonek, ale i rejonu Węgrzc, Batowic, Dziekanowic.
Radna    Z. Kot   odniosła do oświadczenia radnej M. Listoś,  powiedziała,  że w ogóle nie powinna mieć
miejsca taka sytuacja na sesji rady. Jednak z racji zasiadania w radzie sołeckiej poczuwa się do udzielenia
odpowiedzi  na  pytania  radnego  P.  Podleśny,  który  pytał,  ile  osób,  czy  cała  Rada  podpisała  się  pod
stanowiskiem. Otóż cała rada wydała oświadczenie, dając wyraz swojego niezadowolenia i stanowczego
sprzeciwu wobec postawy radnego i  wezwania go do zaprzestania krytykowania pracy pani  sołtys na
sołeckim portalu. Radna dodała, że nie ma zgody na żadne komentarze w sprawie podejmowanych uchwał
na zebraniu wiejskim, to mieszkańcy sołectwa o nich decydują, to z mieszkańcami sołectwa odbywają się
konsultacje. Radny poprzez próby podważania decyzji pani sołtys, burzy pozycję i wypracowany wize-
runek sołectwa, na co zgody nie ma. Zarówno, jak rada sołecka i pani sołtys dbają o sprawy sołectwa, tak
społeczność  lokalna  gminy  powinna  dbać  o  sprawy  jej  sołectw.  Podsumowała  wypowiedź  -  dbajmy
o dobro sołectw i o dobro gminy całej, szanujmy się. Radna M. Listoś poinformowała, że w głosowaniu
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nad podjęciem stanowiska, na 9 osób składu rady – 8 głosów było „za”.  Radny P. Podleśny zwrócił się
z pytaniem do radcy prawnego lub Pana Wójta o status działki numer 467/31 w Zielonkach, w okolicach
Fortu   45 hotelu  Twierdza.  Radny był  w posiadaniu wyroku sądu z  2015 roku,  z  którego zacytował
fragment, iż w imieniu RP stwierdza się nieważność umowy sprzedaży warunkowej tej nieruchomości,
która była częścią gminy. Zapytał, jaki jest aktualnie status tej działki, czyja to jest własność w sytuacji
kiedy sąd unieważnił tą sprzedaż. Wójt powiedział, że z tego co pamięta temat miał miejsce w roku 2006,
2007, kiedy gmina zbyła działkę i temat został zamknięty przez gminę Zielonki. Sprawa z właścicielem
została sądownie zakończona, byli kolejni właściciele tej działki. Radny P. Podleśny powiedział, że wyrok
sądu jest z 2015 roku i stąd chciałby się dowiedzieć jak się sprawa została zakończona. W jego opinii, gdy
sąd  unieważnia  postanowienie  i  umowę,  w  związku  z  tym  sprawa  wydaje  się  nie  być  zakończona,
ewentualnie  później.  Podsumował,  że  generalnie  chciałby wiedzieć w jaki  sposób została  zakończona
i poprosił by  potraktować to jako wniosek, on go jeszcze sformalizuje, napisze też na piśmie. Radny   D.  
Dragosz nawiązał do wypowiedzi w sprawie korekty tras linii wewnętrznych, przypomniał, że sygnali-
zował, iż środkowa część gminy jest pozbawiona dostępu do tych linii jak Garliczka, Garlica Murowana,
Garlica Duchowna. Aktualnie należałoby jeszcze uwzględnić dojazdy do Pękowic i ul. Rzyczyska w Zie-
lonkach, ponieważ mieszkańcy zwracają się z pytaniami,  dlaczego zostali wykluczeni komunikacyjnie.
Zwrócił  uwagę, że przy boisku sportowym w Pękowicach jest  na tyle miejsca,  gdzie autobus mógłby
nawrócić  i  zabierać  dzieci  z  dołu  do  szkoły  w Zielonkach,  podkreślił,  że  pomysł  wydaje  się  bardzo
zasadnym.  Wójt powiedział, że odnotował uwagę do programu pilotażowego.  Następnie odniósł się do
kwestii  działki  467/31,  powiedział,  że  na  pewno  gmina  Zielonki  nie  jest  jej  właścicielem,  natomiast
informacja  kto  jest  właścicielem  działki  stanowi  dane  wrażliwe,  których  pan  radny  nie  dostanie.
Wiceprzewodniczący  K.  Olawski zaprosił  na  wydarzenia  organizowane  w budynku sołeckim Osiedla
Łokietka w ramach Uniwersytetu Osiedla Łokietka: 24.04 br. prof. Andrzej Matyja - wykład „Profilaktyka
kardiologiczno-onkologiczna”,  12.05  br.  prof.  Janusz  Heizman  -  wykład  „Kiedy  budzą  się  demony.
Historia ludzkości okiem psychiatry”, kolejne planowanie wykłady: prof. Andrzej Stelmach, kierownik
Kliniki Urologicznej Narodowego Instytutu Onkologii w Krakowie, dr Tomasz Sanak „Zanim przyjedzie
pogotowie  ratunkowe”  ratownik  medyczny,  kierownik  Zakładu  Ratownictwa  Medycznego,  Kolegium
Medicum Uniwersytetu  Jagiellońskiego,  gen.  Mieczysław Bieńko b.  zastępca  dowódcy strategicznego
NATO,  Wojsko  Polskie  w  stanie  spoczynku,  prof.  Kazimierz  Bodek,  Wydziału  Fizyki,  Astronomii
i Informatyki Stosowanej Uniwersytetu Jagiellońskiego. W dniu 16.05 br. spotkanie Dyskusyjnego klubu
książki. Planowany spektakl „Porządki wiosenne” teatrzyk dla dzieci w wieku przedszkolnym.
Ad 9. Zamknięcie sesji.
Ze względu na  wyczerpanie  porządku obrad  przewodniczący M.  Golanko podziękował  wszystkim za
udział w posiedzeniu i zamknął XLIX sesję zwyczajną Rady Gminy Zielonki w kadencji 2018-2023. Na
tym protokół zakończono.

Protokolant Przewodniczący obrad

Wykaz załączników:

1) nr 1 lista obecności radnych;
2) nr 2 lista obecności sołtysów;
3) nr 3 lista obecności pracowników urzędu i jednostek;
4) nr 4 lista obecności gości;
5) nr 5 Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Zielonkach oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 
rejonie służbowym Komisariatu Policji w Zielonkach za 2022 rok;
6) nr 6 Wykaz rejonów dzielnicowych KP w Zielonkach;
7) nr 7 Materiał Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie;
8) nr 8 podjęte uchwały.

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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